
دوشنبه     4دی    1402     25 دسامبر     2023     11 جمادی الثانی     1445    سال     بیستم            دوره  جدید     شمــاره        1771      8صفحه              3000  تومان

روزنــامـه 
اقتصـادی
سیاســی
ــی اجتماع
رـهنگی فـ

rouzegarema@gmail.com      econapress.com telegram.me/econapress econapress

کاهش ۲۸ درصدی 
مازوت سوزی نسبت

 به سال گذشته

همه طیف ها و سلایق را 
در انتخابات داریم

5 2

2 ادامه در صفحه 

لایحه بودجه ۱۴۰۳ در مسیر اصلاح
برخورد نمایندگان با لایحه تقدیمی بودجه ۱۴۰۳ در رفت 
برگشت اولیه و عدم رأی نمایندگان به کلیات لایحه بودجه و نیز 
دوبخشی شدن لایحه بودجه بر اساس قانون اصلاح ماده ۱۸۲ 
آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی، گام های درستی است 
در جهت اصلاح ساختار بودجه برداشته شده است، و سختگیری 
نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی را در مسیر اصلاح ساختار 
بودجه می توان ارزیابی کرد. گرچه اقدامی دیرهنگام بوده، ولی 
باید این ش��وک قاطع به دولتمردان به ویژه به مسؤولان ارشد 
سازمان برنامه و بودجه زده می شد. تا کی باید اصلاح ساختاری 
بودجه انجام می گرفت و به لحاظ سابقه طولانی در رسیدگی های 
دیرهنگام تقدیم لوایح بودجه به مجلس ش��ورای اسلامی و به 
سبب تنگ شدن وقت های رسیدگی تبصره های بودجه در دقایق 
آخر روزهای س��ال، مورد مماشات نمایندگان قرار می گرفت و 
عملاً رسیدگی دقیق و همه جانبه لایحه بودجه برای نمایندگان 
مجلس فراهم نمی شد. به نظر می رسد با این اقدام مجلس، دولت 
باید اصلاح اساسی ساختار بودجه را جدی بگیرد و نمایندگان 

مجلس نیز نباید از موضع اصولی خود عقب نشینی کنند.
در اصلاح ساختار بودجه چند نکته اساسی باید مورد توجه 

قرار گیرد:
اولاً، منابع درآمدی بودجه باید بر اساس واقعیات منابع قابل 
وصول متمرکز شود. از اما و اگرها و نوسانات درآمدها در شرایط 

ناپایدار اجتناب گردد.
ثانیاً، از مصارف غیرضروری که بودجه را متورم می کند، جداً 

پرهیز شود.
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ترافیک و آلودگی هوا حالا دیگر دو عنصر جدایی ناپذیر شهر 
تهران هس��تند و اصلًا در این سال ها نمی توان تهران را بدون این 

دو حتی تصور کرد. 
این موضوع اما با افزایش جمعیت و تعداد بالا و تراکم خودروهای 
عمدتاً فرس��وده در کلانشهرهای دیگر هم رخ داد. به موازات این 
روند اما زیرس��اخت های حمل و نقل عمومی رشد نکرد و شهرها 

نتوانستند خود را با تراکم جمعیتی مطابقت دهند.
در این میان البته در بخش مترو، پیشرفت های خوبی حاصل 
شد اما س��رعت افزایش ایستگاه ها و خطوط جدید به حدی کم 
است که پاسخگو نیس��ت. از طرف دیگر، در بخش اتوبوس رانی 
وضعیت در برخی از خطوط به معنای واقعی بد است به طوری که 

در ساعت های پیک مسافر، ازدحام به حدی بالاست 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران: 

مدیریت تاکسی های اینترنتی باید با شهرداری باشد
رئیس ش��ورای اس��لامی ش��هر تهران گفت: 
فعالیت تاکسی های اینترنتی باید قانونی و درست 
باش��د، برای همین مدیریتش باید با ش��هرداری 

باشد.
مهدی چمران در حاش��یه دویس��ت و دومین 
جلسه ش��ورای اس��لامی ش��هر تهران در جمع 
خبرن��گاران با تاکید بر اینکه تاکس��ی، اتوبوس و 
مینی بوس باید توسط ش��هرداری نظارت شود، 
گفت: کار کردن تاکس��ی های اینترنتی قاعدتا به 
دلیل اینکه باید قانونی و درس��ت باش��د، نیاز به 

مدیریت توسط شهرداری دارد.

چم��ران همچنین با بیان اینکه موضوع تراموا 
هنوز به صورت رس��می به ش��ورا نیامده اس��ت، 
خاطرنشان کرد: باید این مصوبه ابتدا در کمیسیون 
حمل و نقل و سپس ش��ورا بررسی شود و اگر راه 

دیگری طی شود، اشتباه است.
وی تصریح کرد: وقتی در تهران مترو را به عنوان 
حمل و نقل انبوه بر داریم تراموا وسیله گرانی است 
و انبوه بر نیست، ترجیح می دهیم از لحاظ بودجه 

به مترو بپردازیم.
چمران در ادامه افزود: نمایش��گاه تلکامپ در 
محل نمایش��گاه بین المللی برگزار می ش��ود که 

نمایشگاه خوبی اس��ت، اما بنده به این نمایشگاه 
نخواهم رفت تا یک خ��ودرو از حجم ترافیک آن 

کمتر شود.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران همچنین با 
بیان اینکه به ش��هرداری منطقه ۱۵ اعلام کردیم 
که بررسی های لازم را برای کاهش ترافیک ناشی 
از راه ان��دازی س��رای ایرانی انج��ام دهند، گفت: 
راه حل هایی برای ساماند های این اوضاع پیش بینی 
ش��ده، اما در مجموع باید راهکار های ترافیکی در 

این بخش اجرا شود.

خبـــر

یک میلیون نفر ایرانی از تنبلی چشم رنج می برند
معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان بهزیستی شهر 
تهران گفت: تنبلی چش��م یک��ی از بیماری های ویژه ی 
بینایی است که بیش از یک میلیون نفر از مردم ایران به 

آن دچار هستند.
 منیره حاتمی معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان 
بهزیستی شهر تهران، با اشاره به آغاز طرح غربالگری تنبلی 
چش��م کودکان در کشور از سوی س��ازمان بهزیستی و 
اهمیت توجه خانواده ها به این موضوع گفت: تنَبَلی چشم، 
پیامد آسیب های دیگر چشم، بویژه آسیب های پرَاشید 
)انکس��اری(، مانند دوبینی و دوربینی و نزدیک بینی و یا 

تیرگی قرنیه و افُتادگی پلک است.
حاتمی افزود: مشکلات بینایی درفرد، زمینه ای را آماده 
می کنند که سیستم و ساختار مغز به پدیده ای بنام تنَبَلی 
چشم دُچار شود. چرا که یک چشم می خواهد تصویری 
از یک ش��یء داشته باش��دواگر آن تصویر روشن نباشد؛ 
ناگُزیر کار ویژه  ی خود را بر دوش چش��م دیگر که سالم 
است می اندازد تا تصویر روشن دریافت کند. به این روال، 
چش��می که تصویر محو ونامش��خص دریافت می کند؛ 
کم کم، چراغ عصبی اش خاموش می ش��ود و مغز فقط از 

یک ساختار عصبی بهره می گیرد.
معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان بهزیستی شهر 
تهران یادآورش��د: پس از گذشت زمان، و بی توجهی به 
مشکلات بینایی فرد، تنبلی چشم سبب نابینایی یک یا 
دو چشم بیمار خواهد شد؛ بنابراین در هر زمان، اگر کسی 
به تنَبَلی چش��م گرفتار می ش��ود، باید هر چ��ه زودتر، 

شناسایی و درمان شود.
منیره حاتمی با اشاره به زمان طلایی برای تشخیص 
تنبلی چشم گفت: بهترین زمان شناسایی و درمان تنبلی 
چشم، کم تر از شش سال است. اگر در این زمان انجام شد؛ 

هم درصد بازگشت بیماری کم تر می شود و هم درمان آن، 
س��اده تر و کوتاه تر خواهد شد. اما هر چه سن بالاتر برود؛ 

درمان بسیار سخت  تر و دوره ی آن بیشتر می شود.
معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان بهزیستی شهر 
تهران در ادامه افزود: اگر کودک ویژگی  هایی مانند تیرگی 
قرنیه و افُتادگی پلک داش��ته باشد؛ غربال گری او باید از 
س��ه ماهگی انجام شود، اما، برای دیگر کودکان، بهترین 

زمان غربال گری، میان ۳ تا ۶ سالگی است.
حاتمی افزود: درمان تنبلی چشم، بسیار ساده است. 
فقط با گذاشتن پدَ یا چشم بند بر روی چشم سالم انجام 
می شود تا مغز کودک وادار شود از چشم تنَبَل کار بکشد.

وی اضافه کرد: همین راه ساده، انجام آن بسیار تاب و 
ش��کیبایی می  خواه��د و خانواده ها بایس��تی با کودک 
همراهی کنند و با ش��یوه های گوناگون، کودک را راضی 

کنند تا همیشه از پدَ چشمی استفاده کند.
معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان بهزیستی شهر 
تهران گفت: زمانی که کودک دُچار تنبلی چشم می شود؛ 
پدر و مادر و افراد خانواده باید آرامش خود را نگه دارند تا 

درمان بهتر انجام شود.
منیره حاتمی خاطرنشان کرد: اگر در کودکی، پس از 
یک بار غربال گری، تنبلی چش��م تش��خیص داده شود؛ 
خانواده ها نباید س��ال های بع��د، آن را رها کنند. چون از 
دوران جنینی تا ۱۰ یا ۱۲ س��الگی، رشد ساختار عصبی 
ص��ورت می گیرد و در این زمان، دس��تگاه بینایی کامل 
می شود و، چون تا ۱۲ سالگی، احتمال برگشت بیماری 

هست باید سالی یک بار کودک غربال شود.
وی هُشدار داد: خانواده ها برای تنبلی چشم، به هیچ 
وجه دُنبال نشانه هایی در چهره ی کودکان خود نباشند. 
چون تنبلی چشم یک بیماری خاموش است و نشانه ای 

ندارد و کودک از گُزینه  های دیداری، تجربه ای ندارد و با 
از دست دادن تصاویر، نمی داند که چشمان او دُچار تنبلی 
شده اس��ت. وی گفت: داشتن چشم های زیبا در کودک 
هم، دلیلی بر سلامت آن ها نیست. پس خانواده ها با حضور 
در پایگاه های غربال گری، روشنایی چشمان کودک خود 

را بیمه کنند.
معاون توس��عه پیش گیری س��ازمان بهزیستی شهر 
تهران افزود: پایگاه های سازمان بهزیستی در طول سال 
برای غربال گری برپا هس��تند. مهد های کودک و پیش  
دبس��تانی ها و س��را های محله و کانون های بهداشت از 
جا هایی هس��تند که مددکاران بهزیستی غربال تنبلی 

چشم را انجام می دهند.
منی��ره حاتمی گف��ت: غربال گری ب��رای خانواده ها 
هزین��ه ی چندان��ی ن��دارد. س��ازمان بهزیس��تی برای 
خانواده ه��ای ک��م درآمد و افراد تحت پوش��ش خود در 
استان های کم برخوردار، غربال گری را بطور رایگان انجام 
می دهد. اما، دیگر گروه ها، برای غربال گری که با صفحه ای 
)E( انجام می ش��ود، فقط باید ۱۱ ه��زار و پانصد تومان 
پرداخت کنند و کسانی هم که غربال گری را با دستگاه های 
وی��ژه انجام می دهند ۳۵ ه��زار و پانصد تومان پرداخت 
می کنند. معاون توس��عه پیش گیری سازمان بهزیستی 
شهر تهران با اشاره به اینکه برخی از خانواده ها تمایل به 
غربالگری توسط پزشک خصوصی دارند، گفت: این کار 
چند ایراد دارد که مهمترین ایراد، آن اس��ت که پزشکان 
خصوصی، کار غربال گری بیمار خود را پیگیری نمی  کنند، 
اما سازمان بهزیستی با برنامه  ها و سازوکار هایی که دارد؛ 
هر ساله غربال گری داوطلبان را پیگیری می کند. حتا اگر 
خان��واده ک��ودک فراموش کنند با آن ه��ا تماس گرفته 

وغربال گری مجدد یادآوری می شود.

خبـــر
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تعمیر نیروگاه ؛ راهی مطمئن برای رفع ناترازی در بخش انرژی
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امین دلیری
 اقتصاددان 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای به روش معمولی ) نوبت اول/ دوم (

شرکت ملی حفاری ایران نوبت دومشناسه آگهی: 1625199 

موضوع مناقصه :  تامین غذا و خدمات اردوگاهی مورد نیاز دستگاه حفاری خشکی به شماره های ۴۳-۵۱-۶۰-۶۴ فتح
  مشخصات مناقصه :

چهل و نه میلیارد و ششصد و نود و هشت میلیون و چهارصد هزار )۰۰۰ر۴۰۰ر۶9۸ر۴9( ریال.مبلغ تضمین

انواع تضامین قابل قبول

ضمانتنامه های مطابق آئین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره ۱۲۳۴۰۲/ ۵۰۶۵9  ه� تاریخ 
۱۳9۴/۰9/۲۲و اصلاحات بعدی آن .

اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره۴۰۰۱۱۱۴۰۰۶۳7۶۶۳۶ و شماره شبا 
IR ۳۵۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۱۱۴۰۰۶۳7۶۶۳۶نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه 

سپرده شرکت ملی حفاری ایران 
روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

دریافت و تحویل اسناد

از ۱۴۰۲/۱۰/۰۵ لغایت  ۱۴۰۲/۱۰/۱۲تاریخ شروع و پایان     دریافت اسناد

تاریخ شروع و پایان تحویل  استعلامهای 
ارزیابی کیفی

از ۱۴۰۲/۱۰/۱۳  لغایت ۱۴۰۲/۱۰/۲۶

آدرس مناقصه گزار جهت 
دریافت اطلاعات

آدرس – اهواز – بلوار پاسداران – بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی 
– طبقه اول – پارت A  - اداره قراردادها 

 شماره تلفن کارشناس پرونده  :  ۴۶۱۴۰ ۰۶۱-۳۴۱

روش ارزیابی 
۱- براساس حداقل امتیاز )۵۰( مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی که توسط متقاضیان شرکت در 

مناقصه تکمیل می شود ، انجام می گردد .
۲- پاکات برنده مناقصه در مناقصات مشابه بازگشایی نخواهد گردید.

مبلغ برآورد ) ریال (شماره مرجع سامانه ستادنام مناقصه گزار

۰۰۰ر۰۰۰ر9۲۰ر۰۴9ر۲۰۰۲۰9۳9۸۵۰۰۱۰۸۵۲شرکت ملی حفاری ایران
ارزیابی کیفی مناقصه گران : 

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(:

کلیه مراحل  برگزاری مناقصه از دریافت و تحویل اسناد مناقصه و بازگشایی پاکات پیشنهادی از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  ) ستاد ( به آدرس  
www.setadiran.irانجام می شود .

 کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران    
www.nidc.ir                                          http://sapp.ir/nidc_pr

آگهی مناقصات

شناسه آگهی: 1627775اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان آذربایجان غربی

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان اذربایجان غربی 

کارفرما : اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اذربایجان غربی 
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تولید ۳ میلیون تن برنج کذب است
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج گفت: بنابر آمار اعلامی 

وزارت جهاد، تولید ۳ میلیون تن برنج داخلی کذب است.
مس��یح کشاورز گفت: سال ۱۴۰۰ با ممنوعیت واردات، کشور با کمبود 
برنج و قیمت های نجومی روبرو شد که سال گذشته با رفع ممنوعیت واردات 
یک میلیون و ۸۰۰ هزارتن برنج وارد ش��د که یک میلیون و ۴۰۰ هزارتن 
توسط بخش خصوصی و ۴۰۰ هزارتن توسط بخش دولتی وارد شده است 

که این به معنای واردات بی رویه نیست.
او در واکنش به آمار تولید ۳ میلیون تن برنج در داخل گفت: آمار تولید 
۳ میلیون تن برنج در داخل کذب است و با توجه به شرایط جوی و محدودیت 
منابع آبی نمی توان گفت که تولید افزایش داشته است و از طرفی نمایندگان 
مجلس باید توجه داشته باشند که بازار برنج ایرانی و خارجی کاملا با یکدیگر 

متفاوت است.
کشاورز با بیان اینکه واردات برنج در راستای تنظیم بازار و تعادل بخشی 

قیمت انجام می شود، افزود: امسال تلاش ما بر این بود که بازار برنج ایرانی را 
از رکود در بیاوریم و خوشبختانه این امر محقق شد، اما مافیای برنج ایرانی 

به دنبال تعطیلی بازار برنج خارجی و افزایش قیمت برنج ایرانی هستند.
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج درباره آخرین وضعیت 
واردات برنج گفت: بنابر آمار از ابتدای امسال ۶۸۰ هزارتن برنج وارد کشور 

شده و تا پایان سال ۵۰۰ هزارتن باید وارد شود.
او ادامه داد: در مدت زمان کوتاه تا پایان س��ال باید ارز مورد نیاز به موقع 
تخصیص داده شود و از طرفی ثبت سفارش برمبنای ارزش روز صورت گیرد 

تا مشکلی در تامین تقاضای عید و ماه رمضان نداشته باشیم.
کشاورز در واکنش به اظهارات برخی نمایندگان پیرامون واردات برنج با 
ارز ترجیحی و فس��اد واردات گفت: مطرح کردن چنین مباحثی آسیب به 

وجه دولت و ریختن قبح فساد است.
وی ادامه داد: با توجه به اظهارات برخی نمایندگان مجلس پیرامون ارز 

ترجیحی واردات برنج، وزارت جهاد کش��اورزی اعلام کرد که پرداخت ارز 
ترجیحی به واردات کذب اس��ت و هم��واره واردات برنج با ارز نیمایی انجام 

می شود.
وی افزود: متوس��ط سالانه ورود برنج خارجی به کشور نیز افزون بر یک 
میلیون و ۴۰۰ هزارتن است که این میزان در سال گذشته با حدود ۳۰درصد 

افزایش به رقم یک میلیون و ۸7۵ هزارتن رسیده است.
دبی��ر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج خاطر نش��ان کرد: 
گفتنی است که با عنایت به ثبات به وجود آمده بازار برنج در داخل کشور و 
نگرانی ها بابت خرید محصول تولیدکنندگان داخلی، امسال سیاست گذاری 
واردات برنج، واردات کمتر از میانگین سنوات گذشته است و به گونه ای سقف 
ثبت سفارش��ات در سامانه بررسی سیستمی درخواست مجوز های وزارت 
جهاد برنامه ریزی شده است که با کاهش بیش از ۴۰۰ هزار تنی از متوسط 

یک دهه گذشته، وارداتی بالغ بر یک میلیون تن  هدف گذاری کرده ایم.

عضو هیئت مدیره کانون لوازم خانگی ایران گفت: سالانه یک میلیارد 
و دویس��ت میلیون دلار صرف واردات اجزا ، قطعات و انواع لوازم خانگی 
می ش��ود که از این میزان حدود 7۰۰ میلیون دلار س��هم واردات مواد 
اولیه ی تولید لوازم خانگی و ۳۰۰ میلیون دلار هم برای واردات کالا های 

سرمایشی و گرمایشی است.
محمد فرهادکیایی گفت: بر اس��اس اعلام آمار های رس��می، عمق 
س��اخت داخل یخچال فریزر. ۶۰ درصد، تلویزیون ۳۰ درصد، ماشین 

لباسشویی ۵۸ درصد و کولر آبی ۱۰۰ درصد است. 
وی اضافه کرد: با حمایت و در نظر گرفتن مش��وق ها، می توان عمق 
ساخت داخل برخی از لوازم خانگی کوچک مثل پکیج و لباسشویی، تا 

۶۵ درصد رساند.
عضو هیئت مدیره کانون لوازم خانگی ایران گفت: تولید لوازم خانگی 
در س��ال 9۶ حدود 7 میلیون دستگاه بود که این عدد در سال ۱۴۰۱ از 

۱۶ میلیون دستگاه فراتر رفت.
وی با اشاره به مسئله تحریم و خروج شرکت های خارجی از کشور و 
ممنوعیت واردات از سال 97. افزود: بر اساس آمار های رسمی، نیاز بازار 
لوازم خانگی کشور سالانه حدود ۶ میلیارد دلار است که واردات قطعات 
یا اقلام مرتبط با این صنعت، هم اکنون به یک میلیارد دلار رسیده است. 
کیایی ادامه داد: بیش از ۲ میلیون و هفتصد دس��تگاه انواع یخچال 
فریزر س��ال گذشته توسط ۳۰ تولیدکننده بزرگ کشور تولید و بخشی 

زیادی از نیاز بازار از این طریق تامین شد.
عضو هیئت مدیره کانون لوازم خانگی ایران با بیان اینکه صادرات محور 

شدن صنعت لوازم خانگی در چند سال اخیر مطرح شده است گفت: با 
توجه ب��ه موانعی که در صادرات لوازم خانگی وج��ود دارد؛ در صادرات 

قطعات لوازم خانگی می توانیم موفقتر عمل کنیم.
کیایی ادامه داد: هم اکنون قطعه سازانی در کشور فعالیت می کنند 
ک��ه مازاد تولید را حتی به کش��ور های اروپایی صادر می کنند، اما هنوز 
سیاست های مشخصی برای قطعه سازی این صنعت، وجود ندارد ضمن 
اینکه نیازمند ایجاد استانداردس��ازی مناس��بی برای این صنعت مانند 

صنایع دیگری از جمله خودروسازی هستیم.
وی گفت: با توجه به اینکه مزیت های رقابتی در کش��ور خصوصا در 
برخی مواد اولیه وجود دارد اگر نگاه درستی به صنعت لوازم خانگی داشته 

باشیم قطعه سازان می توانند در حوزه صادارت هم موفق عمل کنند.
عضو هیئت مدیره کانون لوازم خانگی ایران گفت: تلاش انجمن لوازم 
خانگی در چند سال گذشته تدوین راهبرد هایی برای این صنعت بود که 
با تغییر دولتها، عملکرد و رویکرد ش��رکت های لوازم خانگی متفاوت و 
راهبرد ها به سرانجام نرسید. کیایی ادامه داد: برای داخلی سازی برخی 
از لوازم خانگی سیاست جدی وجود ندارد، زیرا برخی از آن ها به سرمایه 
گذاری های بزرگی نیاز دارد که باید یا خود دولت ورود کند یا مشوق هایی 

برای بخش خصوصی در نظر بگیرد.
 وی ادامه داد: مزیت هایی در برخی مواد اولیه و قطعات در کشور وجود 
دارد که س��ایر کش��ور ها این مزی��ت را ندارند از جمل��ه گاز ایزوبوتان و 
سیکلوپنتان که از ملزومات اصلی در صنعت یخچال سازی است؛ در حال 
حاضر ۱۰ برابر نیاز داخل تولید میش��ود و کشور های منطقه در صنعت 

لوازم خانگی هم به این گاز ها نیاز دارند و از کشور هایی مثل چین و کره 
تامین می کنند.

 کیایی همچنین به قیمت گذاری دستوری در این صنعت اشاره کرد 
و افزود: وقتی قیمت گذاری دستوری حاکم می شود نباید انتظار نوآوری 
خاصی در صنعت داشت زیرا، گاهی اوقات بعضی از نوآوری ها و فناوری 

ها، هزینه هایی به همراه دارند.
 وی ادام��ه داد: مث��لا در عرص��ه کاهش مصرف ان��رژی در برخی از 
محصولات برودتی و حرارتی، باید اقدام مناسبی صورت بگیرد که ممکن 
است هزینه های تولید را افزایش دهد، اما وقتی فشار دستوری روی قیمت 

باشد، تولید کننده هیچگونه رغبتی برای تولید ندارد. 
وی اضافه کرد: راهبرد های تدوین شده لوازم خانگی و صنایع مرتبط 
با آن، عمدتا کلیاتی اس��ت که مفهوم دقیقی ندارند و نمی شود با آن به 

هدف و نقطه مشخص و واحدی رسید.
کیایی گفت: مثلا اس��تفاده از کمپرسور اینوِرترِ برای کاهش مصرف 
انرژی در یخچال فریزر، یک کالای اساسی است که تمام وقت کار میکند، 
اما تولیدکننده به دلیل افزایش قیمت رغبتی برای استفاده از این مزیت 

ندارد. 
وی افزود: اگر کمپرسور اینورتر در یخچال فریزر استفاده شود ۲۰ تا 
۲۵ درصد کاهش مصرف انرژی اتفاق می افتد، اما به دلیل اینکه قدرت 
خرید مردم کاهش یافته، خریدار حاضر نیست بهای آن را پرداخت کند، 
از طرفی هم نه تنها مشوق هایی برای تولیدکننده در نظر گرفته نمی شود 

حتی موانعی هم ایجاد می شود.

واردات ۷۰۰ میلیون دلاری مواد اولیه لوازم خانگی

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران خبر داد:

کاهش ۲۸ درصدی مازوت سوزی نسبت به سال گذشته
مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران گفت: مصرف مازوت در 
نیروگاه های کشور در همین بازه زمانی نسبت به زمان مشابه پارسال 

۲۸ درصد کاهش یافته است.
مدیر دیس��پچینگ شرکت ملی گاز ایران از افزایش ۱۲ درصدی 
گازرس��انی به نیروگاه های کشور تا پایان آذرماه امسال در مقایسه با 

زمان مشابه سال ۱۴۰۱ خبر داد.
سعید عقلی در این باره به خبرنگار شانا گفت: با برنامه ریزی ها و 
اقدام های انجام شده، از ابتدای امسال تا پایان آذرماه شاهد افزایش 

۱۲ درصدی گازرسانی به نیروگاه ها بودیم.
وی با تأکید بر ضرورت مصرف گاز طبیعی توسط دیگر بخش ها 
به ویژه در فصل زمس��تان به منظور پایداری گازرسانی به نیروگاه ها 
افزود: این اقدام سبب کاهش مصرف سوخت مایع و به تبع آن آلودگی 

کمتر محیط زیستی می شود.

به گفته مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران، مصرف گازوئیل 
و مازوت در نیروگاه های کش��ور در همین بازه زمانی نس��بت به زمان 
مشابه پارسال به ترتیب ۲۴ و ۲۸ درصد کاهش یافته که به دلیل تزریق 

بیشتر گاز طبیعی به نیروگاه ها بوده است.
لازم به ذکر است؛ از بین ۱۴۱ نیروگاه بزرگ کشور تنها ۱۶ نیروگاه 
قابلیت و امکان مصرف سوخت مازوت دارند و از سوی دیگر هیچکدام 
از نیروگاه های فعال اس��تان تهران و دیگر کلانشهرها مازوت مصرف 

نمی کنند.
همچنین در کل کش��ور فقط ۱۶ نیروگاه بخاری وجود دارد و بقیه 
نیروگاه ها گازی و س��یکل ترکیبی هس��تند که اساساً امکان مصرف 
مازوت را ندارند. از بین این ۱۶ نیروگاه نیز مخزن س��وخت دو نیروگاه 
بعثت و اصفهان سال هاس��ت پلمپ شده و از دسترس استفاده خارج 

است.

اقتصاد و انرژی

میزان پرش��دگی سدهای بزرگ و مهم کشور از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای 
مه��ر م��اه ۱۴۰۲( ت��ا روز ۲ دی ماه به ۴۰ درصد رس��یده که نش��ان از خالی بودن 
۶۰درصدی مخازن سدها دارد و این موضوع ضرورت مدیریت مصرف آب را دوچندان 

می کند.
فصل پاییز با وجود بارش هایی که رخ داد از نظر تأمین آب سدها چندان مطلوب 
نبود و نتوانست آن چنان که بایدوشاید بر افزایش حجم مخازن سدها تأثیرگذار باشد.

از طرف دیگر میزان مصارف آب در بخش های مختلف کشور همراه با افزایش شده 
چنانچه طبق آمار مرکز اطلاعات و داده های آب میزان خروجی آب از سدها از ابتدای 

سال آبی جاری تا دوم دی با افزایش ۲۱ درصدی همراه شده است.
گرچه به گفته عیسی بزرگ زاده سخنگوی صنعت آب بارش های پائیزی ملاک 
خوبی برای سنجش پرآبی یا کم آبی نیست؛ اما وضعیت فعلی سدها ضرورت مدیریت 

مصرف را چندبرابر می کند.

بر اساس آمار تازه مرکز اطلاعات و داده های آب شرکت مدیریت منابع آب ایران 
از ابتدای سال آبی جاری تا دوم دی چهار میلیارد و ۴۶۰ میلیون مترمکعب آب وارد 

سدهای کشور شده است.
این میزان در هم س��نجی با مدت مشابه س��ال گذشته که چهار میلیارد و ۱۳۰ 

میلیون مترمکعب وردی به سدها داشته ایم ۸ درصد رشد را نشان می دهد.
همچنین از ابتدای س��ال آبی جاری )ابتدای مه��ر( تا دوم دی ۶ میلیارد و ۲۶۰ 

میلیون مترمکعب آب از سدها برای مصارف مختلف خارج شده است.
این میزان خروج آب از سدها در مقایسه با ۵ میلیارد و ۱9۰ میلیون مترمکعب 

خروجی سال گذشته رشد ۲۱ درصدی دارد.
حجم آب موجود در سدهای مهم و بزرگ کشور از ابتدای سال آبی جاری تا دوم 
دی در حالی به رقم ۱9 میلیارد و 9۰۰ میلیون مترمکعب رسیده که این میزان سال 
گذشته ۱۸ میلیارد و 7۰ میلیون مترمکعب بوده و رشد ۱۰ درصدی را نشان می دهد.

۶۰ درصد ظرفیت 
سدهای مهم کشور 
خالی است

ادامه سرمقاله
ثالثاً، از کس��ری بودجه که به واس��طه هزینه غیرضروری با س��لایق دولت ها و با سفارشات و 

فشارهای بیرونی در بودجه پیش بینی می شود، اجتناب شود.
رابعاً، اولویت بندی طرح های نیمه تمام عمرانی، که اتمام آن در افزایش تولیدات ملی و رشد 

اقتصادی و پیشرفت کشور مؤثر است، مد نظر قرار گیرد.
خامساً، بودجه های سنواتی باید مبتنی بر اهداف سندهای بالادستی به ویژه برنامه های ۵ ساله 

پیشرفت باشد.
منظور از اصلاح ساختار بودجه ۱۴۰۳، همسو شدن بودجه های سنواتی با اهداف برنامه هفتم، 
انضباط مالی، کاهش هزینه های جاری غیر ضروری، اصلاح تش��کیلات اداری در جهت کوچک 
س��ازی اندازه دولت، مش��خص ش��دن سیاس��ت های پولی و مالی دولت در طول سال، اعمال 
سیاست های اقتصادی در جهت کاهش نرخ تورم، کنترل نوسانات نرخ ارز، ایجاد ثبات اقتصادی، 
افزایش تولید و تضمین رشد اقتصادی، تعیین سیاست های واردات و صادرات، تنظیم سیاست های 
تعرفه ای در جهت حمایت از تولیدات داخلی، فراهم کردن بستر لازم برای سرمایه گذاری های 
داخلی و خارجی، افزایش نرخ بهره وری با توسعه و گسترش شرکت های دانش بنیان، تقویت و 
تنوع بخشی به بازار سرمایه و توجه به تکالیف برنامه هفتم به طور خاص باید در بودجه بندی بر 

اساس اهداف برنامه هفتم مورد توجه قرار گیرد.
حال باید دید لایحه بودجه ۱۴۰۳ تا چه حد به مسائل و موضوعات مورد اشاره پرداخته و از چه 
ابزارهایی جهت نیل به اهداف برنامه و معضلات اقتصادی توجه کرده، باید تمام تبصره های بودجه 

مورد تجزیه و تحلیل دقیق قرار گیرد.
اگر به طور مصداقی انطباق تبصره های بودجه با مفاد برنامه هفتم نگاه کوتاهی داشته باشیم، 
یکی از موارد موضوع متناسب سازی حقوق بازنشستگان است. در برنامه هفتم، مقرراست، متناسب 
سازی حقوق طی سه سال برنامه انجام شود. علی القاعده باید در بودجه سال ۱۴۰۳ میزان اعتبار 
پیاده سازی این مهم که نظر قاطع نمایندگان مجلس شورای اسلامی نسبت به اجرای آن در سال 
اول برنامه است، دیده شود. ولی متأسفانه اعتبار کافی در بودجه پیش بینی نشده بود. با توجه به 
تجربه تلخ حذف اختصاص ارز ترجیحی از واردات کالاهای اساسی و ضروری مردم با شرط توزیع 
کالا برگ الکترونیکی با قیمت شهریور ۱۴۰۱ کالاهای مورد نظر، که در قانون بودجه ۱۴۰۲ قید 
ش��ده بود و دولت مکلف به اجرای آن بود، متأس��فانه اجرای آن تا یک سال به تأخیر افتاد. یعنی 
قانونی که به تصویب مجلس ش��ورای اسلامی رس��یده بود و شرط اجرای حذف ارز ترجیحی از 
واردات کالاهای اساس��ی و نیز دارو و تجهیزات پزشکی بود، نادیده انگاشته شد. عدم اجرای آن 
افزایش چندین برابری قیمت کالاهای اساسی و بهم ریختگی عرضه دارو را به همراه داشت و هنوز 
به واسطه آثار و تبعات آن از سرعت تورم بعد از اجرای جراحی اقتصادی کاسته نشده است و نتیجه 
آن افزایش نرخ بالای ۴۵ درصدی تورم در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ بود. در این دو سال اقشار با 
درآمدهای پایین با مشقت معیشتی بیشتری مواجه شدند. ضمن اینکه طبقه متوسط کشور، در 
وضعیت بحرانی قرار گرفتند و در سال ۱۴۰۲ اجرای توزیع کالا برگ الکترونیکی به طور کامل 

انجام نشد.
نکته مهم دیگر، در اصلاحیه دوم رفت و برگش��ت لایحه بودجه، مربوط به افزایش ۱۸ و ۲۰ 
درصدی حقوق کارکنان و بازنشس��تگان اس��ت که با قید »متوسط« آورده شده بود. این قید در 
لایحه تقدیمی اولیه نبود. این قید در لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ هم گذاشته شده بود. ولی به علت 
اینکه اجرای آن، طرح نظام طبقه بندی مشاغل را بهم می زد و امتیازات رتبه بندی مشاغل از نظر 
»ش��غل و شاغل« را ناعادلانه می کرد، در سال گذشته با مخالفت نمایندگان مواجه شد و با نظر 
نمایندگان اصلاح شد چون امتیازات مسؤلیت شغل و شاغل، مدارک تحصیلی دانشگاهی، تجربه 

و سنوات کاری شاغل را مخدوش می کرد و مغایر با نظام پرداخت بود.
اگر منظور دولت کمک به طبقه پایین درآمدی است، باید از روش های معقول دیگری استفاده 

کند.
نکته مهم دیگر که در گزارش کمیسیون تلفیق آمده بود، تسعیر نرخ ارز واردات کالاهای اساسی 
با نرخ ارز مبادله ای بود که با مخالفت دولت مواجه شده است. البته استدلال دولت درست است. 
افزایش نرخ تس��عیر ارز، در واقع یک ش��وک قیمتی دیگر به کالاهای اساسی وارد می کند و این 
برخلاف سیاس��ت دولت در جهت تثبیت قیمت کالاهایی اس��ت که در ط��رح توزیع کالابرگ 
الکترونیکی قرار گرفته است. طبق محاسبات انجام شده توسط دولت، در صورت استفاده از نرخ 
تسعیر ارز مبادله ای برای واردات کالاهای اساسی، ۱۳.۵ درصد قیمت کالاهای اساسی را افزایش 
می دهد. ای کاش این استدلال و محاسبات برای افزایش 7 برابری نرخ تسعیر در واردات کالاهای 
اساسی نیز در راستای اجرای طرح جراحی اقتصادی انجام شد وجود داشت، که امروز برای مهار 
تورم ۴۵ درصدی دچار مشکل نمی شدیم و مشکل تورم ۴۵ درصدی فعلی را به گردن افزایش 

۵7 درصدی مزد کارگران نمی انداختیم.
نکته مهم دیگر که در لایحه بودجه ۱۴۰۳ خودنمایی می کند، تأمین اعتبار یارانه 7۵۸.۸ هزار 
میلیارد تومان در بودجه سال آینده است. رشد آن نسبت به بودجه سال گذشته ۱۵ درصد است. 
برای اینکه مقدار اعتبار اختصاص یافته بهتر نش��ان داده شود، سهم آن در مالیات وصولی سال 
۱۴۰۳ با وجود اینکه حدود ۵۰ درصد افزایش داده ش��ده اس��ت، ۶۶.۶ درصد اس��ت. با توجه به 
مشخص نبودن جامعه هدف یارانه بگیران و نرخ بالای تورم، هزینه سنگین پرداخت یارانه نقدی، 
یک تلاش بی فایده برای حمایت از قش��رهای کم برخوردار جامعه است، در واقع یک نوع اتلاف 
منابع است چون به علت تورم زایی پرداخت یارانه نقدی و داشتن اثر کاهشی درآمدها، بر اثر کاهش 
ارزش پول ملی، به جهت رش��د افزایش پایه پولی، درآمد واقعی این قشر شدیداً تحت تأثیر نرخ 

تورم و کاهش ارزش پول ملی قرار می گیرد.
در خصوص پرداخت یارانه نقدی، راهکار از دیدگاه کارشناسی و بیرون رفت از این مشکل خود 
ساخته، محدود کردن پرداخت یارانه ها صرفاً به دهک های یک تا ۳ و آن هم تحت پوشش قرار 
گرفتن آنها در چتر حمایتی کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کشور است تا بتوان 

نظارت و کنترل بیشتری برای جامعه هدف یارانه بگیران حقیقی اعمال کرد.

صنعت و معدن
انتصاب سرپرست جدید مرکز تحقیقات فرآوری

 مواد معدنی ایران
سرپرس��ت جدید مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی ایران در یک مراس��م معارفه، از سوی 

رئیس هیات عامل ایمیدرو منصوب شد.
به گزارش روزگارما به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، محمد رضا موثقی نیا در مراسم معارفه ای 
با حضور معاونان و مدیران ارشد این سازمان، ضیاءالدین پورکریمی را به عنوان سرپرست جدید 
این مرکز معرف��ی کرد.پورکریمی پیش از این، مدیریت فرآوری و پژوهش های کاربردی مرکز 
تحقیقات فرآوری مواد معدنی ایران را برعهده داشت.مرتضی هاشم پور، از ۵ دی ۱۴۰۱، سرپرست 
مرکز یاد شده بود.بنا به این گزارش، مرکز تحقیقات فرآوری مواد معدنی ایران )وابسته به سازمان 

ایمیدرو( در کیلومتر ۶۰ محور تهران- کرج - قزوین در شهرک تحقیقاتی کاوش واقع است.

فعالیت 1100 شرکت ایرانی در حوزه تجهیزات پزشکی
مع��اون صنایع ماش��ین آلات و تجهیزات وزارت صنع��ت، معدن و تجارت گف��ت: در حوزه 
ماشین آلات ۱۱۰۰ شرکت تجهیزات پزشکی در ایران داریم که ۱۱۰ محصول دارای تایید اروپا 
را تولید می کنند.سید محمد موسوی اظهار داشت: در حوزه ماشین آلات ۱۱۰۰ شرکت تجهیزات 
پزش��کی فعال در ایران داریم که ۱۱۰ محصول دارای تایید اروپا تولید می کنند و ۲۰ محصول 
دارای درجه EE است.وی ادامه داد: شرکت های ایرانی توانستند در سفر رئیس جمهور به اندونزی 
ربات جراح به این کشور فروخته شده و آیت الله رئیسی گفتند تمام تجهیزات اتاق عمل را می توانیم 
تحویل آنها دهیم. این توانمندی ش��رکت های دانش بنیان ایرانی در حوزه پزشکی است.معاون 
وزیر صمت افزود: زمان تحویل و کیفیت محصول دو اصل مهم در رقابت است. در حوزه تجهیزات 
پزش��کی شرایطی داریم که وقتی آنها می بینند می گویند محصولات دانش بنیان زیاد در ایران 
چگونه تولید شدند. در ایام کرونا شرکت های دانش بنیان مشکل ماسک را بر طرف کردند.موسوی 
عنوان کرد: در حال حاضر دو شرکت ایرانی ونتیلاتور تولید می کنند، در حالی که غربی ها ماسک 
را تحریم کرده بودند. هفته گذشته دستاورد جدید در زمینه تولید دستگاه سی تی اسکن در مشهد 
داش��تیم.وی گفت: تلاش ها باید مبتنی بر فناوری های جدید باش��د تا بتوانیم سهم ایران را در 
بازارهای جهانی حفظ کنیم. ۵۴7 میلیارد دلار بازار جهانی تجهیزات پزشکی دنیا است. شرکت های 

ایرانی تاکنون بازار داخلی را تامین کردند.

فائزه عطاییان- تعمیر نیروگاه ها از اقدامات مهمی 
اس��ت که دولت برای جبران ناترازی و افزایش تولید در 
بخش انرژی در دستورکار قرار داده است چراکه این مهم 
می تواند ظرفیت بسیار بزرگی که غیرفعال مانده بود را به 
شبکه تزریق کند و از این راه تا حدی هم نیازهای موجود 
در بازار داخل را رفع کند و هم نیم نگاهی به بازار صادراتی 

داشته باشد.
در این بین اما هزینۀ تعمیرات گرچه کمتر از راه اندازی 
نیروگاه جدید اس��ت اما به دلی��ل اینکه بخش زیادی از 
تجهیزات و قطعات از خارج وارد می شود، روند یکنواخت 
نیست. از سوی دیگر، به دلیل تحریم های مختلف اساساً 
واردات هزینه ه��ای ثانوی��ه ای را نیز به کش��ور تحمیل 

می کند.
از سوی دیگر، با توجه به ارتقاء دانش در کشور و توسعۀ 
فناوری و همچنین افزایش ش��رکت های دانش بنیان، 
تولی��د این تجهی��زات و قطعات و خودکفای��ی در آنها 
می تواند علاوه بر اشتغالزایی تخصصی، بار مالی تعمیر 

نیروگاه ها را به شدت کاهش دهد و از طرفی روند تعمیر 
را نیز تس��ریع کند. موضوعی که در دو سال اخیر مورد 
توجه قرار گرفت و خوشبختانه هم در حفظ منابع ارزی 
اثرگذار بود و هم توانس��ت نشاط خوبی را به این صنعت 

اضافه کند.
نکتۀ مهم اما اینست که تولید برخی از قطعات در ایران 
صرفۀ اقتصادی ندارد که در این حوزه نیز دولت می تواند 
با اعمال سیاست های تشویقی و برخی حمایت های مالی 

از تولیدکننده حمایت کند.
در همین رابطه، مس��عود مرادی، مدیرعامل شرکت 
تعمی��رات نیروگاهی ایران با بیان اینکه بیش از ۶ هزار و 
۳۰۰ قطعه تخصصی در هشت ماهه ابتدایی امسال در 
ش��رکت تعمیرات نیروگاهی ایران داخلی س��ازی شده 
است، امروزه تعمیرات تخصصی و فوق تخصصی صنعت 
پیچیده نیروگاهی با استفاده از علم و دانش روز ساخت 
تجهی��زات برای رف��ع کامل دغدغه ه��ای این صنعت 

مهمترین ضرورت است.

 گزارش می دهد؛

تعمیر نیروگاه ؛ راهی مطمئن برای رفع ناترازی 
در بخش انرژی
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 Cybellum معرفی کاکپیت سیستم مدیریت امنیت سایبری توسط ال جی و
CES 2024 در نمایشگاه

پلتفرم جدید با اس��تفاده از تخصص Cybellum در امنیت دیجیتال به 
صورت خودکار خودروها را تحت نظر گرفته و از آن ها در برابر خطرات امنیت 

سایبری محافظت می کند.
ال جی الکترونیکس )LG( و ،Cybellum پلتفرم سیستم مدیریت امنیت 
سایبری )CSMS( خود برای تولیدکنندگان تجهیزات  اتومبیل را در نمایشگاه 
CES ۲۰۲۴ معرفی خواهند کرد. پلتفرم CSMS Cockpit که در س��ال 
 Cybellum۲۰۲۱ به سفارش ال جی در یک همکاری مشترک میان ال جی و
، یک ش��رکت امنیت س��ایبری خودرویی، طراحی و به کار گرفته شد، امنیت 
سایبری خودرو را تحت نظر گرفته و از آن حفاظت می کند. این راهکار پیچیده 
وظایف تضمین امنیت سایبری و پاسخ به حوادث را برای تولیدکنندگان قطعات 
اتومبیل س��اده کرده و از امنیت دیجیتالی وسایل نقلیه و تطابق کامل آن ها با 

مقررات در حال تکامل امنیت سایبری اطمینان حاصل می کند.

امنیت سایبری خودرو به عنوان حوزه ای با اهمیت روز افزون، با ادامه اجرای 
مقررات امنیت سایبری WP.۲9 UNECE R۱۵۵ در حیطه مرکزی بخش 
حمل و نقل ق��رار خواهد گرفت. از جولای ۲۰۲۴ تمامی خودروهای تولیدی 
توس��ط تولیدکنندگان تجهیزات اتومبیل باید اس��تانداردهای جدید امنیت 
سایبری را رعایت کرده باشند تا بتوانند تأییدیه نوع محصول را دریافت کنند. 
اخذ این تأییدیه پیش نیاز فروش خودرو در ۵۴ کشور از جهان شامل ایالت های 
 CSMS Cockpit .عضو اتحادیه اروپا، انگلس��تان، ژاپن و کره جنوبی است
ال جی و Cybellum که از تولیدکنندگان تجهیزات اتومبیل برای انطباق با 
تغییرات پیش  رو پش��تیبانی می کند، یک پلتفرم کامل اس��ت که بسیاری از 

چالش های مدیریت امنیت سایبری خودرویی را برطرف می کند.
پلتفرم CSMS Cockpit فوراً آسیب پذیری های امنیتی را شناسایی کرده 
و با نظارت فعالانه، اقدامات پیشگیرانه لازم جهت رفع خطرات احتمالی را انجام 

می ده��د. راه��کار ال جی و Cybellum می توانن��د در طول عمر مفید خود 
)حدوداً ۲۰ س��ال( تمامی اجزاء و قطعات خودرو را به طور کامل آنالیز کرده و 
یک پایگاه داده جامع در برگیرنده داده، مربوط به موارد توسعه یافته و داده حاصل 
از اس��تفاده در دنیای واقعی را ایجاد و مدیریت کند. این پلتفرم با رس��یدگی 
خودکار به نگرانی های امنیتی و ردیابی اثربخشی پاسخ ها، تشخیص در لحظه 
خطر و انجام پروتکل های بازرسی هر یک از قطعات به صورت مجزا را امکان پذیر 
می کن��د. CSMS Cockpit به عنوان یک مرکز کنترل امنیت محصول )از 
نظارت تا مدیریت( عمل کرده و به خودروس��ازان اجازه می دهد هرگونه خطر 
امنیتی مرتبط با هر یک از قطعات را به سرعت ارزیابی و برطرف کنند. به علاوه، 
این راهکار به صورت فعالانه تهدیدها و خطرات یافته شده جدید و اثرات احتمالی 
آن ه��ا بر قطعات تولیدکنن��دگان را ارزیابی نم��وده و در کل امنیت و ضریب 

اطمینان پذیری را بهبود دهد.

سامسونگ الکترونیکس از شراکت رسمی خود با نتفلیکس برای 
ارائه تجربه ای فراگیر و زنده از دنیای واقعی »بازی مرکب« خبر داد.

در رویداد Squid Game: The Trials، بازی های س��ریال 
»بازی مرکب« این بار در دنیای واقعی و با حضور علاقه مندان برگزار 
می شود. سامسونگ به کمک تلویزیون های هوشمند و گوشی های 
موبایل گلکسی خود، ضمن ارائه گیم پلی تعاملی، هیجان و تجربه  

این بازی ها را فراگیرتر و لذت بخش تر می کند. 
طرف��داران مجموعه ه��ای پربیننده »بازی مرک��ب« و »بازی 
مرکب: چالش« حالا می توانند برای کس��ب تجربه ای بی نظیر در 
 Squid Game: The ای��ن رویداد ثبت نام کنن��د. بازی ه��ای
Trials از مجموعه بازی مرکب الهام گرفته شده و همگی با نمادها 
و پوشش شخصیت های این بازی انجام می شود. این رویداد در حال 
حاضر در شهر لس آنجلس ایالات متحده برگزار می شود و قرار است 

تا در سال جدید میلادی، به سایر شهرهای جهان گسترش یابد.
چئولگ��ی کیم، مدیر فروش و بازاریابی نمایش��گرهای بصری 
سامس��ونگ در مورد ای��ن همکاری می گوید : »خوش��حالیم که 
می توانیم با نتفلیکس برای ارائه برنامه های سرگرمی نوآورانه در این 
صنعت همکاری کنیم. طرفداران و شرکت کنندگان در این رویداد 
 ب��ه کم��ک کیفی��ت تصوی��ر خیره کنن��ده تلویزیون ه��ای

 Neo QLED ۸K سامسونگ می توانند خود را در دنیای بازی 
غرق کنند و خاطراتی فراموش نشدنی را برای خود رقم بزنند«. 

در روی��داد Squid Game: The Trials از جدیدتری��ن و 
پیش��رفته ترین تلویزیون ها و گوشی های گلکسی سامسونگ، در 
تمامی بازی های انفرادی اس��تفاده می شود تا بازیکنان در شور و 
هیجان کم نظیری احاطه ش��وند. ش��رکت کنندگان در محوطه 

مخصوصی که سرتاس��ر آن تلویزیون های پرچمدار سامس��ونگ 
ش��امل ۴K ،Neo QLED ۸K و سری Frame برای افزایش 

هیجان بازی قرار گرفته، حرکت می کنند.
در بخش ورودی، تلویزیون Neo QLED ۸K سامسونگ با 
پخش تریلری از »بازی مرکب: چالش« به استقبال شرکت کنندگان 
 و مهمان��ان م��ی رود. ای��ن تلویزی��ون ب��ه لط��ف پردازن��ده

Neural Quantum خ��ود محتواه��ا را در لحظ��ه به وضوح 
چشم نواز ۸K ارتقا داده و برای شرکت کنندگان پخش می کند تا 

در دنیای واضح و پرجزئیات بازی مرکب غرق شوند. 
بازدیدکنن��دگان از راه های مختلف��ی قابلیت ها و فناوری های 
گلکسی  Z Flip۵ و گلکسی S۲۳ Ultra را تجربه  می کنند تا از 
جدیدترین نوآوری های سامس��ونگ در حوزه موبایل لذت ببرند. 
سامسونگ، قابلیت های کلیدی و اصلی محصولات خود را با برخی 
از صحنه های به یاد ماندنی »بازی مرکب« ترکیب کرده تا فرصتی 

برای تجربه فناوری های جدید این محصولات فراهم شود.
استفانی چوی، مدیر بازاریابی بخش موبایل سامسونگ در این 
باره گفت : »همکاری طولانی مدت سامسونگ و نتفلیکس بر روی 
یک هدف مشترک یعنی برانگیختن احساسات و کمک به مردم 
برای کش��ف دنیاهای جدید استوار شده است. ما با مشارکت خود 
می توانیم دریچه های جدیدی را به روی این تجربیات تازه و فراگیر 

بگشاییم«. 
 Squid Game: The Trials یکی از لحظات جالب رویداد
به مرحله بازی »چراغ س��بز، چراغ قرم��ز« برمی گردد که در این 
مرحل��ه به کم��ک دوربی��ن گلکس��ی S۲۳ Ultra ، ویدئوهای 

هایپرلپس و تصاویر جذابی به ثبت می رسد.

همچنین قلمS Pen  در مرحله برش آبنبات دالگونا، یک ابزار 
حیاتی خواهد بود که به بازیکنان کمک می کند تا شکل مورد نظر 
را بر روی ای��ن آبنبات خاص کره جنوبی ایجاد کرده و این مرحله 
حس��اس و ظریف را با موفقیت پشت  سر گذارند. بازیکنان در این 
مرحله می توانند توانایی خود را در پنج س��طح مختلف به چالش 
  S۲۳ Ultraبکشند و از بازی بر روی نمایشگر فوق عریض گلکسی
ل��ذت ببرند. همچنین هر بازیکنی می تواند رتبه خود را در جدول 
امتیازات مشاهده کند. پس از اتمام بازی، به کمک S Pen بازیکنان 

می توانند تصاویر درون بازی را با دیگران به اشتراک بگذارند. 
همچنین یک کیوسک مخصوص FlexCam طراحی شده تا 
بازدیدکنن��دگان بتوانند بدون دخالت دس��ت و تنها با قرار دادن 
دوربین گلکس��ی Z Flip۵ در زاویه ای مش��خص از خود تصاویر 
س��لفی زیبایی ثبت کنند. در حین رقابت ها نیز شرکت کنندگان 
 The Frame از طریق تلویزیون  ۸۵ اینچی  VIPحاضر در اتاق
سامس��ونگ امکان دیدن چالش های بازی را دارند. تلویزیون های 
سریThe Lifestyle  با پنل مات خود، تجربه  بصری ممتازی را 
ارائه می دهد تا فضایی مشابه اتاق کنترل مجموعه بازی مرکب خلق 

شود.
طرفداران مجموعه »بازی مرکب« می توانند بلیت های رویداد 
Squid Game: The Trials لس آنجل��س را از طریق لینک 
https://www.netflix.com/tudum/squid-game-

the-trialso  یا وبس��ایت Ticketmaster.com خریداری 
کنند. 

بلیت این رویداد  برای سال جدید میلادی تا مدت محدودی در 
دسترس خواهد بود.

سامسونگ و نتفلیکس برای ارائه تجربه   واقعی »بازی مرکب« همکاری می کنند

دور جدید توافقات همراه اول برای حمایت از 
ICT تولیدکنندگان و پژوهشگران حوزه

همراه اول در حاش��یه نخس��تین روز از برگزاری نمایشگاه تلکام ۲۰۲۳ با انعقاد دو توافقنامه 
سه جانبه، همچنان بر دیدگاه خود نسبت به لزوم تقویت تولیدکنندگان داخلی تجهیزات رادیویی 

نسل جدید و همچنین حمایت از پژوهشگران و طرح های پژوهشی تأکید کرد.
به گزارش اداره کل ارتباطات شرکت ارتباطات سیار ایران، همراه اول همزمان با نخستین روز 
 ،۵G«« ،»»IOT از برگزاری نمایشگاه تلکام ۱۴۰۲ ضمن حضور در قالب شش زون تخصصی
»امنیت«، »س��رویس های اپراتوری«، »آینده ارتباطی« و »خدمات مش��ترکان« در س��الن ۶ 
نمایشگاه بین المللی تهران، حضور و مشارکتی جدی در برگزاری نشست ها و برنامه های جانبی 
این رویداد بین المللی دارد. لذا در روز نخست این رویداد با انعقاد دو تفاهم نامه سه جانبه »توسعه 
فناوری های تجهیزات رادیویی نسل جدید« و » حمایت از طرح های پژوهشی و پسادکتری در 
حوزه توس��عه فناوری های کلیدی صنعت ICT« که رویکرد آنها بر حمایت از تولیدات بومی و 

ایده های پژوهشگران کشورمان است، به استقبال از آن رفت.
توافقنامه توسعه فناوری های تجهیزات رادیویی نسل جدید

توافقنامه توس��عه فناوری های تجهیزات رادیویی نس��ل جدید )ترنج( به شکل سه جانبه و با 
حضور حمید بهروزی قائم مقام همراه اول، میثم عابدی معاون فناوری و نوآوری وزیر ارتباطات و 
سید محمد کرباسی دبیر ستاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات معاونت علمی ریاست 
جمهوری منعقد شد. طرفین این توافقنامه با دغدغه پاسخگویی اثربخش به نیازهای فناورانه در 
زیس��ت بوم فناوری اطلاعات و ارتباطات کش��ور، افزایش عمق بومی س��ازی در توسعه و تولید 
زیرساخت های حیاتی در لایه دسترسی شبکه، غلبه بر محدودیت های تحریمی، امنیت و صیانت 
از داده ها و اطلاعات، ایجاد زمینه های استقلال و اقتدار در توسعه شبکه ملی اطلاعات و همچنین 

رونق کسب و کارهای مرتبط در سطح ملی، دست به همکاری مشترک زدند.
در واقع تعریف پروژه های تحقیقاتی در قالب طرح های پژوهشی در مشارکت با مراکز تحقیقاتی، 
دانشگاهی و شرکت های دانش بنیان از جمله اهداف این همکاری مشترک است که براساس آن، 
مجری طرح های پژوهشی، لازم است یک هسته پژوهشی با عضویت و سرپرستی حداقل یک 

عضو هیأت علمی یا یک شرکت دانش بنیان باشد.
در این راستا معاونت فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات نیز متعهد به فهرست کردن نیازمندی 
های فناورانه اولویت دار خود در زمینه توسعه فناوری ها و تجهیزات رادیویی نسل جدید ارتباطات 

مبتنی بر فهرست مصوب اولویت های شبکه ملی اطلاعات شد.
در بخشی از تعهدات ستاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات معاونت علمی ریاست 
جمهوری نیز آمده است »فهرست مجریان توانمند برای انجام طرح های پژوهشی در هر فراخوان 

را شناسایی و منتشر کند.«
در ادامه همراه اول نیز به عنوان نخستین و بزرگترین اپراتور تلفن همراه کشور متعهد به فهرست 
کردن نیازمندی های اولویت دار خود جهت شناسایی ظرفیت های موجود در کشور شده است.

در نهایت مجموع حمایت از طرح هایی که بالاترین امتیاز را از نظر شاخص های فنی و مالی 
به دست آورند، به عنوان طرح های برگزیده تا سقف ۳۰۰ میلیارد ریال  خواهند بود.

توافقنامه حمایت از طرح های پژوهشی و پسادکتری
اما شرکت ارتباطات سیار ایران توافقنامه سه جانبه دیگری را نیز امروز به دنبال توافقنامه قبلی 
با حضور وحید شاه منصوری رییس مرکز تحقیق و توسعه همراه اول، سید محمد کرباسی دبیر 
ستاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات معاونت علمی ریاست جمهوری و علی محمد 

سلطانی رییس صندوق حمایت از پژوهشگران و فناوران کشور منعقد کرد.
قرار اس��ت در قالب همکاری مش��ترک بین این س��ه ضلع »حمایت از طرح های پژوهشی و 
پسادکتری در حوزه توسعه فناوری های کلیدی صنعت ارتباطات و فناوری اطلاعات« رقم بخورد.

بر این اساس ستاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات متعهد شد در راستای انجام 
موضوعات و زمینه های همکاری مشترک این توافقنامه، از طرح های پژوهشی توسعه فناوری 
های رادیویی تا س��قف ۵۰ میلیارد ریال و از طرح های پس��ادکتری و رساله دکتری تا سقف ۱۰ 
میلیارد ریال، حمایت بلاعوض و البته مش��روط به تأمین اعتبار و موافقت مقامات ذی ربط و در 

چارچوب ضوابط مربوطه داشته باشد.
صندوق حمایت از پژوهشگران و فناوران کشور نیز متعهد شد از طرح های تحقیقاتی توسعه 
فناوری های رادیویی تا س��قف ۱۰۰ میلیارد ریال و از طرح های پس��ادکتری و رساله دکتری تا 

سقف ۲۰ میلیارد ریال به صورت بلاعوض حمایت مالی کند.
مرکز تحقیق و توسعه همراه اول نیز به عنوان بازوی تحقیقاتی اپراتور اول تلفن همراه متعهد 
ش��د ضمن فهرس��ت کردن نیازمندی های فناورانه اولویت دار خود در زمینه نسل های پنجم و 
شش��م ارتباطی، از طرح های پژوهشی توسعه فناوری های رادیویی تا سقف ۵۰ میلیارد ریال و 
بابت حمایت از طرح های پسادکتری و رساله دکتری تا سقف ۱۰ میلیارد ریال به صورت بلاعوض 

حمایت مالی کند.

یک دوست بیاورید، یک وسپا ببرید
نگاهی به قابلیت »دعوت از دوستان« در اپلیکیشن بلو؛ چرا باید از دوستان مان دعوت کنیم به 

بلو بیایند؟
دوستان ما، یکی از مهم ترین سرمایه های زندگی ما هستند. کسانی که در شادی و غم، موفقیت 

و شکست، لحظات خوب و بد، کنار ما هستند و بی دریغ به این ارتباط و تعامل ادامه می دهند. 
با استفاده از قابلیت »دعوت از دوستان«، بلوبانک سامان علاوه بر اینکه به دوستان خود تجربه 
اس��تفاده از بلو را هدیه می دهید، از مزایای دوست داشتنی دیگری نیز برخوردار می شوید. برای 

دانلود و نصب اپلیکیشن بلو نیز می توانید از این لینک استفاده کنید.
دعوت از دوست

در اپلیکیشن بلو بخش تنظیمات، یک ویژگی یا قابلیت وجود دارد که به کاربران امکان می دهد 
دوستان خود را به این بانک دوست داشتنی دعوت کنند. این ویژگی »دعوت از دوستان« نام دارد 
و تنها با ارائه یک کد دعوت، این امکان برای شما فراهم می شود که هم دعوت کنید هم از هدایا 

و جوایز ویژه بلو بهره مند شوید.
کافیس��ت ب��ه این بخش مراجعه ک��رده و کد دعوت خود را کپی کنید و یا از گزینه »ارس��ال 
دعوت نامه« استفاده کنید. سپس کد دعوت خود را برای دوستان خود ارسال کنید؛ و یا دعوت نامه 

بلو را از طریق پیامک و یا پیام رسان های مورد استفاده خود، برای دوستانتان ارسال کنید.
ادامه ماجرا با دوس��ت شما اس��ت. دوست شما باید مراحل باز کردن حساب را طی کرده و در 
مرحله کد معرف، از کد دعوت شما استفاده کند. بدین ترتیب یک نفر به لیست دعوت شده های 
شما افزوده می شود و بالغ بر این، مبلغ ۳۰ هزار تومان هدیه نقدی نیز دریافت می کنید. همچنین 
در صورت رسیدن تعداد دعوت شده ها به عدد ۱۰، شما می توانید بلوکارت مشکی سفارش دهید 

و در گروه کاربران فعال بلو قرار بگیرید.
البته که در بخش دعوت از دوستان، گزینه دیگری نیز وجود دارد. این گزینه »هدیه به خیریه« 
نام دارد. شما می توانید با انتخاب آن و سپس انتخاب نام خیریه، در صورت دعوت هر دوست هدیه 
نقدی خود را به صورت خودکار به یکی از خیریه های هلال احمر ایران، موسس��ه خیریه رعد و 

انجمن اتیسم ایران اهدا کنید. اما این تمام مجرای دعوت از دوست نیست!
یک دعوت، یک شانس، یک وسپای رنگی 

کد دعوت ش��ما، نه تنها مزایایی که در بالا به آن اش��اره کردیم را برای شما به ارمغان می آورد، 
بلکه بلیط ورود شما به قرعه کشی وسپاهای رنگی بلو نیز است.

بلو در تاریخ ۲7 دی ماه ۱۴۰۲ یک قرعه کشی برگزار می کند که جوایز آن شامل 7 موتور وسپای 
رنگی است. برای شرکت در این قرعه کشی نه نیازی به افزایش موجودی دارید نه لزومی به انجام 
تراکنش مالی است. فقط کافیست با استفاده از کد دعوت خود یکی از دوستان و یا آشنایان خود 

را به بلو دعوت کنید و وارد قرعه کشی شوید.
این قرعه کش��ی از روز ۱۱ آذر ماه ش��روع شده و تا ۲۶ دی ماه ۱۴۰۲ ادامه دارد، بنابراین شما 
فقط ۲۴ روز دیگر فرصت دارید تا تنها با یک دعوت موفق نام خود را در فهرست شرکت کنندگان 

قرعه کشی بلو قرار دهید.
ضمنا تعداد افرادی که در بازه زمانی قرعه کشی دعوت می کنید، مانند سابق جزو دعوت شده های 
شما محسوب می شود. در نتیجه همچنان به ازای هر فردی که دعوت می کنید، هدیه نقدی ۳۰ 
هزار تومانی بلو را نیز دریافت می کنید و به بلوکارت مشکی نیز نزدیک تر می شوید. سقف دریافت 

هدیه ۳۰ هزار تومانی به ازای ۱۰ دعوت موفق، ۳۰۰ هزار تومان است. 
پس فرصت را از دست ندهید و همین الان یکی از دوستان خود را به خانواده بلو دعوت کنید 
و علاوه بر هدیه بلو، در قرعه کش��ی ۲7 دی ماه ۱۴۰۲ ش��رکت کنید؛ ش��اید شما جزو برندگان 
خوش شانس وسپاهای رنگی باشید. برای دانلود و نصب اپلیکیشن بلو نیز می توانید از این لینک 

استفاده کنید.

فناورانه 5G حقق کاربست های متاورس با رفع چالش های توسعه
در اولین روز نمایشگاه تلکام ۱۴۰۲، پنل »۵G در 
تحقق متاورس« با حضور دکتر حسن بولوردی معاون 
فنی و مهندس��ی ایرانس��ل برگزار و در آن به تحقق 
 ،۵G کاربست های متاورس با رفع چالش های توسعه

تأکید شد.
پن��ل »۵G در تحقق متاورس« ب��ا حضور دکتر 
حسن بولوردی معاون فنی و مهندسی ایرانسل، دکتر 
الهام فراهانی اس��تاد دانشگاه صنعتی شریف و عضو 
هیئت مدیره انجمن کامپیوتر ایران، دکتر بابک خلج 
رئی��س دانش��کده مهندس��ی ب��رق و مدی��ر مرکز 
سیس��تم های اطلاعات و علوم داده شریف، مهندس 
مه��دی معظمی رئی��س اداره راهب��ردی فناوری و 
راهکارهای جامع شبکه همراه اول، دکتر رضا بحری 
مدیر گروه ارتباطات رادیویی ثابت و سیار پژوهشگاه 
ارتباط��ات و فناوری اطلاعات و دکتر س��یدمهدی 
حاتمیان مدیرکل بررس��ی های اقتص��ادی وزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، در اولین روز نمایشگاه 
تلکام ۱۴۰۲ و در سالن ۱۱/۱۰ نمایشگاه بین المللی 
تهران، با حضور علاقه مندان و پژوهشگران برگزار شد.

در ابتدای این پنل که با هدف بررسی ظرفیت ها و 
آمادگی ورود به دنیای متاورس و همچنین شرح نقش 
شبکه نسل پنج تلفن همراه در تحقق دنیای متاورس 
برگزار ش��د، فراهانی با اش��اره به بخش های تشکیل 
دهنده مت��اورس، گف��ت: یکی از لایه ه��ای اصلی 
متاورس، تمرکز بر نسل پنج تلفن همراه است. چرا که 
بدون آن، تحقق متاورس امکان پذیر نیست. متاورس 
آین��ده ارتباطات دیجیتال خواهد بود و اگر در هوش 
مصنوعی ب��ه بلوغ نرس��یم، نمی توانیم محیط های 
متاورسی را تجربه کنیم. از سویی برای تجربه آن در 
س��مت کاربران نهایی و روی ش��بکه موبایل، بدون 
تمرکز بر نسل های جدید ارتباطی یعنی ۵G، هدفی 

محقق نخواهد شد.
در ادام��ه پنل، رئیس دانش��کده مهندس��ی برق 
دانشگاه شریف، با شرح نگاه عملیاتی به متاورس به 
عنوان سرویس، گفت: ما با نگاه عملیاتی به متاورس، 
به دنبال راهکارهایی هس��تیم تا ای��ن امکان را برای 
اپراتورهای فعال در متاورس ایجاد کنیم که بتوانند 
پلتفرم هایی در متاورس راه اندازی کنند و از این طریق 
مفهوم »متاورس به عنوان سرویس« را توسعه دهیم. 
برای پیاده س��ازی پلتفرم متاورس ابتدا باید بس��تر 
مخابراتی آن را فراهم کنیم که جز با گسترش شبکه 
۵G اتف��اق نمی افت��د و پ��س از آن، نی��از به تدوین 
استاندارها و پروتکل ها داریم تا در نهایت، محتوایی 
که در متاورس مورد استفاده و نیاز است، تولید شود. 
چرا ک��ه متاورس در آینده نزدی��ک تمام حوزه های 
کاربردی مرتبط با ارتباطات و تعاملات را شامل می 
ش��ود و هوش مصنوعی، ۵G و ارتباطات دیجیتال، 
بحث های اصل��ی حوزه متاورس هس��تند. البته در 
راه اندازی متاورس چالش هایی مثل مقیاس پذیری، 
پهن��ای باند، محرمانگی داده، پ��ردازش داده در لبه 

شبکه، همزمانی و .. .را داریم که این حوزه را با چالش 
رو به رو می کند. از آنجا که ظرفیت شبکه ۵G می تواند 
این چالش ه��ا را مرتفع کند، برای داش��تن محیط 
متاورس نیاز به توس��عه هرچه بیش��تر نس��ل پنج 

تلفن همراه داریم.
مدیرکل بررسی های اقتصادی وزارت ارتباطات نیز 
در ادام��ه ب��ا ش��رح اقتص��اد دیجیت��ال در آینده و 
برنامه ریزی های انجام شده برای تحقق آن، گفت: ما 
در وزارت ارتباط��ات در حال برنامه ریزی و کس��ب 
آمادگی برای آینده دیجیتال کشور هستیم که ایران 
هوشمند و متصل را به عنوان هدف اصلی  محقق کند. 
ما اقتصاد متاورس را اقتصاد نوپدید می دانیم برای این 
آین��ده، چارچ��وب دیجیت��ال تص��ور می کنی��م. 
برنامه ریزی های ما به ترکیبی از کاربردهای مختلف 
به صورت فناورانه در اقتصاد دیجیتال اختصاص دارد 
و مؤلفه های آن را سرمایه انسانی، تشویق استارتاپ ها، 

رقابت پذیری، فعال کردن
اقتصاد پلتفرمی، ترویج سازگاری هوش مصنوعی، 
فع��ال ک��ردن اکوسیس��تم ب��لاک چی��ن، اتخاذ 
سیاست های دیجیتال و … می دانیم. همچنین به 
حمکرانی دیجیتال اولویت می دهیم و سیاست های 
خارجی مان را با آن همس��و می کنیم. از سوی دیگر، 
وقتی از اقتصاد متاورس صحبت می کنیم، عباراتی 
مثل ۵G برای هوش مصنوعی و ۵G برای زندگی به 
میان می آید که به معنی نسل آینده متاورس است. 
برای تحقق این اهداف و طبق بررسی های انجام شده، 
برای اینکه بتوانیم توانمندسازی لازم را در حوزه های 
ذک��ر ش��ده ایج��اد کنی��م، ب��ه ۲۵ میلی��ارد دلار  
سرمایه گذاری نیاز است که که بنیان گذار حرکت به 
سمت اقتصاد هوش��مند باشد و سنگ بنای اقتصاد 
متاورس ش��ود. پن��ل »۵G در تحقق مت��اورس« با 
صحبت های مدیر گروه ارتباطات رادیویی ثابت و سیار 
پژوهشگاه ارتباطات ادامه پیدا کرد. بحری با اشاره به 

اینکه صحبت از کاربردها و فضای متاورس به تنهایی 
فق��ط دورنمایی از واقعیت اس��ت، گفت: تازمانی که 
زیرس��اخت ارتباطی این فناوری جدید را نداش��ته 
باشیم، از رویا صحبت میکنیم. امروز در دنیا از ۵G به 
عنوان زیرساخت اصلی متاورس نام برده می شود، پس 
باید نسل پنج فراگیرتری داشته باشیم. دو لایه اصلی 
متاورس یعنی زیرساخت و ابزارهای سمت کاربر، از 
طریق ایجاد ش��بکه سراسری ۵G محقق می شوند. 
۵G می تواند انتظارا ت ما در متاورس را پوشش دهد 
اما می دانیم که توس��عه آن در کشور با چالش هایی 
مواجه اس��ت. مهمترین این چالش ها تخصیص باند 
طیف فرکانسی مناسب برای ۵G است که امیدواریم 
با رفع آن حرکت به سمت متاورس در برنامه ریزی ها 

و اقدام  ها، سرعت پیدا کند. 
معاون فنی و مهندسی ایرانسل نیز در ادامه پنل با 
ش��رح تعاملی بودن دنیای متاورس گفت: تش��کیل 
فضای متاورس نیاز به تجمیعی از همه بازیگران این 
فضا دارد و یکی از موضوعات مهمی اس��ت که باعث 
می شود انحصار در این دنیا، مفهوم پیدا نکند. ویژگی 
عمده ای که دنیای متاورس دارد بحث گسترگی است. 
در عالم متاورس قرار است با هم تعامل کنیم و در کنار 
زندگی واقعی، در این دنیا هم زندگی موازی داش��ته 
باش��یم. برای این تعامل دو لایه مه��م باید آماده به 
فعالیت و پشتیبانی باشند، مهمترین لایه یعنی لایه 
زیرساخت و بعد از آن لایه ابزارها که کاربران بتوانند 
با استفاده از  آن، با هم در تعامل باشند. اما استفاده از 
این ابزارها و گجت ها که کاربردهای بزرگی در منازل، 
خودروها، کسب وکارها و… دارد، روی بستر شبکه 
موبایل است که می تواند دسترسی کاربران را به دنیای 
متاورس تسهیل کنند. لایه مهم دیگری که از اجزای 
غیرقابل جداش��دن متاورس اس��ت، لایه محاسبات 
است. در این لایه قرار است محاسبات را گسترده انجام 
دهیم و س��رعت به کارگیری ربات ها، دس��تیارها و 

پلتفرم ه��ا را بالا ببریم. تنها ۵G اس��ت که می تواند 
محاس��بات را گس��ترده و ابری کرده و به لایه کاربر 
 ۵G برساند. محاسبات هوشمند را با کمک زیرساخت
در مت��اورس خواهیم داش��ت و می توانی��م از توان 
پردازش��ی گسترده آن به نحو احسن استفاده کنیم. 
بنابراین ۵G نقش محوری در متاورس دارد و از علاوه 
ب��ر اینکه از الزامات تحقق آن اس��ت، مهمترین لایه 
زیرس��اخت و تنها زیرساخت تحقق آن نیز به شمار 

می رود.
بول��وردی در ادام��ه با توضیح نق��ش اپراتورهای 
تلفن همراه در گسترش ۵G گفت: در دنیای متاورس 
سه شاخص مهم داریم که شامل تأخیر، پهنای باند و 
سرعت و ظرفیت و تعداد کاربران است. برای ارتباط 
در آن محی��ط به تأخیر کم نی��از داریم و برای تبادل 
اطلاع��ات به س��رعت بالا، همچنین نی��از داریم که 
تعامل ه��ای بالایی ک��ه در این فضا اتف��اق می افتد، 
یکپارچه باش��د. این سه ویژگی به کمک ۵G تحقق 
پیدا می کند چون خاصیت ذاتی این نسل از ارتباطات 
اس��ت. ما از چند سال قبل به توسعه نسل پنج اقدام 
کردیم و تاکنون بیش از 7۰۰ س��ایت نس��ل پنج در 
کش��ور داریم که قابلیت س��رویس ده��ی دارند.اگر 
بتوانیم چالش های توسعه ۵G یعنی چالش سرمایه 
گ��ذاری و تجهی��زات را مرتفع کنی��م، می توانیم به 
اپراتورهای دنیا که به سمت متاورس و کاربست های 
آن حرک��ت کرده اند بپیوندیم. چرا که متاورس یک 
محیط تعاملی است و بدون مشارکت همه بازیگران 
مختلف، سرعت رشد و توسعه آن بالا نخواهد بود. در 
پایان پنل »۵G در تحقق متاورس« نیز، رئیس اداره 
راهبردی فناوری و راهکارهای جامع ش��بکه همراه 
اول، با مقایس��ه ویژگی های ۵G نسبت به نسل های 
قبلی ارتباطات همراه گفت : برای اینکه یک تکنولوژی 
به دوره بلوغ برسد ۱۰ سال طول می کشد. در دهه های 
گذش��ته ابتدا با نس��ل دوم ش��بکه موبایل، کاربران 
متمرک��ز بر س��رویس  مکالم��ه بودند، پ��س از آن 
مصرف کنندگان نسل سه با مرورگر ها و ایمیل ها کار 
می کردند که پهنای باند و ظرفیت زیادی نیاز نداشت. 
در نس��ل چهار مش��ترکان دیجیتال ش��دند و روی 
گوشی های موبایل به صورت روزانه فعالیت های خود 
را انج��ام می دهند. ما اکنون در نس��ل مش��ترکان 
 ،۵G دیجیتال هس��تیم و اگر بخواهیم برای توسعه
س��رمایه گذاری سنگین در حوزه زیرساخت و منابع 
فرکانس��ی و … انج��ام دهی��م، بای��د صنای��ع و 
کس��ب وکارهای مختف هم به کاربران ۵G تبدیل 
ش��وند. در نسل پنج مش��ترکان ما بخشی از فضای 
مجازی متاورس هس��تند و تعاملات آن ها پیچیده 
می شود و بحث اینترنت صنعتی اهمیت پیدا می کند. 
متاورس آنلاین، پایدار و غیرمتمرکز اس��ت و نقش 
ش��بکه های مخابراتی به عنوان زیرساخت رقم زدن 
تجربه های مختلف برای انسان ها در فضای متاورس، 

انکار ناپذیر است.
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روایتی از نخستین روز حضور بانک پارسیان در نمایشگاه ایران ریتیل شو
بانک پارسیان به عنوان مجموعه ای نوین و پیشگام در حمایت 
از صنعت و رونق تولید، باهدف همراهی، حمایت و تأمین نیازهای 
ش��رکت های صنعت خرده فروش��ی، به همراه ش��رکت تجارت 
الکترونیک پارسیان در پنجمین نمایشگاه ایران ریتیل شو حضور 
یاف��ت و آخری��ن دس��تاوردها و نوآوری های خ��ود را در معرض 

بازدیدکنندگان قرارداد.
غرفه بانک پارسیان در نخستین روز برپایی پنجمین نمایشگاه 
بین المللی مراکز خری��د، مجتمع های تجاری، رویکردهای نوین 
صنعت خرده فروشی و صنایع وابسته، موردتوجه و بازدید مسئولین، 
مدیران شرکت ها و صاحب نظران صنعت خرده فروشی کشور قرار 

گرفت و از پربازدید ترین غرفه های روز نخست نمایشگاه بود.
در نخستین روز از برگزاری این نمایشگاه تعدادی از مسئولین ، 
مدیران و فعالان صنعت خرده فروشی از غرفه بانک پارسیان بازدید 
کردند و در جریان فعالیت ها، محصولات و خدمات بانک پارسیان 
قرار گرفتند و از حضور فعال بانک پارسیان در این نمایشگاه و ارائه 

خدمات متنوع بانکی در جهت رونق تولید و بهبود فضای کسب وکار شرکت های تولیدی و صنعتی قدردانی 
کردند.

مدیران و کارشناسان بانک پارسیان طی نشست هایی صمیمانه با متخصصین و شرکت های مرتبط و 
مذاکره با مدیران و نمایندگان شرکت ها نسبت به نیازسنجی مشتریان جدید جهت ارائه خدمات متنوع به 
ایشان اقدام و آخرین برنامه ها و دستاوردهای بانک پارسیان مرتبط با صنعت خرده فروشی را معرفی کردند.

شایان ذکر است؛ گروه بازاریابی بانک متشکل از؛ روسا و معاونین مناطق، روسا و معاونین شعب، کارشناسان 

مدیریت های بانکداری ش��رکتی، بازاریابی و توسعه کسب وکار، 
اعتباری و ارزی، باهدف شناسایی بازارهای جدید جهت تأمین مالی 
شرکت های حاضر در نمایشگاه، توسعه برند و معرفی خدمات به 
غرفه های ش��رکت های حاضر در نمایشگاه مراجعه کرده و ضمن 
مذاکره با مدیران و نمایندگان ش��رکت ها نس��بت به نیازسنجی 
مشتریان جدید جهت ارائه خدمات متنوع به ایشان اقدام و آخرین 
برنامه های این بانک در زمینه حمایت از بخش های مختلف حوزه 

صنعت خرده فروشی را تشریح کردند.
بازدید مدیران بانک از غرفه

در اولین روز برپایی این نمایشگاه، حمید توفیقی مدیرعامل گروه 
داده پردازی، هادی مدیرعامل شرکت تجارت الکترونیک پارسیان، 
اس��ماعیل س��یرانی مدیر روابط عمومی و برخی دیگر از مدیران 
ش��رکت های گروه از غرفه بانک بازدید کردند و در زمان حضور در 
نمایش��گاه در غرفه میزبان تنی چند از مدیران عامل شرکت های 
صنعت خرده فروشی ، فعالان، کارآفرینان و تولیدکنندگان صنعت 

بودند و با ایشان به گفت وگو پرداختند.
 مدیران بانک همچنین به منظور توسعه و گسترش همکاری های دوجانبه و ایجاد تعامل بیشتر و مؤثرتر 
با مؤسسات و شرکت های حاضر در نمایشگاه از غرفه تعدادی از شرکت های حاضر در نمایشگاه دیدن کردند 
و از نزدیک در جریان دس��تاوردهای صنعت خرده فروش��ی قرار گرفتند و ضمن گفت وگو با مس��ئولان و 
دست اندرکاران این شرکت ها آمادگی لازم را برای هرگونه همکاری و ارائه خدمات متنوع بانکی به آنان اعلام 

داشتند.

بانک نیوز تحلیل بنیادی بانک دی؛ 

نماد »دی« مستعد رشد قیمت با یک پیش شرط
بر اس��اس تحلیل های بنیادی، با پیش شرط 
پرهیز از رفتار هیجانی سهامداران خرد نماد دی، 
می توانیم امیدوار به رشد قیمت این سهم در روز 

بازگشایی، به سمت ارزش ذاتی آن باشیم.
تحلیل بنیادی )فاندامنتال( روشی است که در 
آن تحلیلگران ارزش ذاتی هر س��هم را با بررسی 
عوام��ل مؤثر بر آن به دس��ت می آورند. هریک از 
تحلیلگران درک متفاوتی از ارزش ذاتی یک سهم 
دارن��د و همواره قیمت هر س��هم در بورس حول 
ارزش ذاتی خود نوس��ان می کند و با گذر زمان به 

آن میل خواهد کرد.
در نمودار زیر روند نوس��انات قیمت یک سهم 
حول ارزش ذاتی آن نمایش داده شده است. این 
نمودار نش��ان می دهد که اگر قیمت یک سهم در 
بورس از ارزش ذاتی محاسبه ش��ده کمتر باش��د 
)نقطه C(، احتمال افزایش قیمت آن وجود دارد 
و س��هم مورد نظر می تواند برای خرید مناس��ب 
باش��د. اگر قیمت سهم بیش��تر از ارزش ذاتی آن 
باشد )نقطه A(، امکان کاهش قیمت سهم برای 
رس��یدن به ارزش ذاتی آن وج��ود دارد؛ بنابراین 
خرید آن سهم پیشنهاد نمی شود و بهتر است در 
صورتی که س��رمایه گذار س��هم م��ورد نظر را در 

پرتفوی خود دارد، آن را بفروشد.
حالت س��وم )نقطه B( قیمت معاملاتی سهم 
نزدیک به ارزش ذاتی خود و در تعادل اس��ت. در 
این حالت احتمالا سهم مورد نظر برای سرمایه گذار 

بازدهی مثبت یا منفی ایجاد نخواهد کرد و خرید 
آن با ریس��ک زیادی همراه خواه��د بود. در این 
ش��رایط بهتر است سرمایه گذار به دنبال سهامی 
باش��د ک��ه کمت��ر از ارزش ذاتی خ��ود در حال 
معامله ان��د و با جایگزینی آن س��ودآوری خود را 

افزایش دهد.
باتوج��ه به مطالب فوق و بر اس��اس اطلاعات 
غیررس��می شنیده ش��ده درباره نمادی »دی«، 
شواهد حاکی از آن است که با الزام بانک مرکزی، 

تمامی دارایی های بانک دی و ش��رکتهای گروه 
مالی توسط هیئت کارشناسان رسمی دادگستری 
ارزیابی و ارزش��گذاری شده اس��ت و ارزش ذاتی 
سهم دی نیز حدود ۲۰۰ تومان برآورد شده است. 
ارزش��ی که احتمالا بیش از این عدد می ارزد و بر 
این مبن��ا نماد »دی« را مس��تعد رش��د قیمت 
 )C می کند.  قیمت سهم »دی« اکنون در )نقطه
نمودار قرار دارد و انتظار می رود پس از بازگشایی 

به سمت ارزش ذاتی سهم رشد کند.

در ح��ال حاضر قیم��ت س��هم دی در تاریخ 
۳۰/۰7/۱۴۰۲  مبلغ ۱٬۰۵7 ریال است.

نماد دی به زودی)شنبه ۲ دی ماه( در بازار کم 
ریسک زرد پایه بازگشایی خواهد شد و معاملات 

آن به صورت عادی از سر گرفته خواهد شد.
بانک دی با سرمایه اسمی ۱۳.۵ هزار میلیاردی 
از نقطه نظر برخورداری از دارایی های ارزش��مند 
ح��رف ه��ای زیادی ب��رای گفت��ن داش��ته و از 
پرپتانس��یل های بازار به حساب می آید. در مهر 
م��اه ۱۴۰۱، کادر مدیریتی بانک دی، افش��ائیه 
مربوط به دارایی های تملیکی بانک را روانه کدال 
ش��رکت کرده و در این فایل 9 صفحه ای به بیش 
از ۱۴۰ مورد س��اختمان و زمین اش��اره شده که 
ارزش روز آنها به هی��چ وجه با رقم 9۶۱ میلیارد 
تومانی مندرج در سرفصل “دارایی های مشهود” 
صورت های مالی منتهی به شهریور ۱۴۰۲ قابل 
قیاس نیس��ت. در حقیقت این رقم 9۶۱ میلیارد 
تومان��ی ارزش دفتری دارایی ها بوده که از منظر 
ارزشگذاری فاقد هر گونه اهمیتی است ؛ چرا که 
سرمایه گذاران ارزش محور، برای محاسبه ارزش 
ذاتی کس��ب و کار به ارزش روز دارایی ها نگاه می 
کنند و نه ارزش دفتری و یا بهای تمام شده آنها.

بر اس��اس تحلیل فوق با پیش شرط پرهیز از 
رفتار هیجانی سهامداران خرد نماد دی می توانیم 
امیدوار به رشد قیمت این سهم در روز بازگشایی، 

به سمت ارزش ذاتی آن باشیم.

بانک ملی ایران در راستای عمل به مصوبات شورای پول و اعتبار 
و قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیتاز ابتدای سال تا پایان آبان 
ماه ۱۲۲ هزار و ۶۶۰ فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری اعطا 

کرده است.
این بانک در راستای تحقق اهداف دولت و اسناد بالادستی اعطای 
تس��هیلات فرزندآوری را به خانواده ها و متقاضیان واجد شرایط به 
جد دنبال می کند و در این راس��تا طی هش��ت ماه امسال با عزمی 

راسخ نتایج خوب و مطلوبی را به جا گذاشته است.
براین اساس این بانک از ابتدای سال تا پایان آبان ماه در مجموع 
به ارزش 7۶ هزار و ۴7۳ میلیارد ریال به متقاضیان و خانواده های 

واجد شرایط پرداخت کرده است.
مبلغ پرداختی وام فرزندآوری توسط بانک ملی ایران طی هشت 
ماه امس��ال با توجه به سهمیه ماهانه، ۱۲۶ درصد رشد را نشان می 
دهد که این درصد رشد بسیار بیشتر از درصد سهمیه ابلاغی است.

افزون بر این آمار و ارقام ها نشان می دهد، پرداخت وام فرزندآوری 
توسط بانک ملی ایران به واجدین شرایط طی هشت ماه امسال در 

مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۱۳۰ درصد افزایش داشته است.
بر این اس��اس، ش��عب بانک ملی ایران نس��بت به تعداد فقره 
تس��هیلات اعطایی در مجموع از ابتدای فروردین ماه تا پایان آبان 
ماه، به طور متوسط بیش از ۵۱۲ فقره وام قرض الحسنه فرزندآوری 

در هر روز به خانواده های واجد شرایط پرداخت کرده است.
گفتنی است، با پرداخت های انجام شده، اکنون ۴۲ هزار و ۳۰۰ 

نفر در صف دریافت این وام قرار دارند.
لازم به ذکر است، والدین فرزندان متولد فروردین ماه ۱۴۰۰ به 
بعد حداکثر تا دوسال پس از تاریخ تولد آنها می توانند با مراجعه به 
درگاه اینترنتی ve.cbi.ir و ثبت نام در سامانه بانک مرکزی برای 

دریافت این وام اقدام کنند.
وام قرض الحس��نه فرزندآوری با نرخ حداکثر کارمزد ۴ درصد به 

صورت سالیانه صرفاً برای فرزندان متولد شده در داخل ایران و تنها 
یکبار به ازای هر فرزند بدون الزام به سپرده گذاری پرداخت می شود.

طی هشت ماه صورت گرفت؛ 

پرداخت وام فرزندآوری به بیش از 1۲۲ هزار متقاضی در بانک ملی

عضو هیئت رئیس��ه و سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه 
مجلس شورای اسلامی از حضور بانک سینا در جمع مدعیان 

ارائه خدمات بانکی شخصی سازی شده خبر داد.
رحیم زارع با اشاره به اینکه در حال حاضر در حوزه پرداخت، 
رقابت سنگینی میان بانک ها، شرکت های فناوری و فین تکی 
وج��ود دارد، اظهار داش��ت: بانک س��ینا در دوره اخیر تلاش 
مضاعفی دارد تا در قالب بانکداری دیجیتال سطح بهره وری را 
افزایش داده و خدمات مورد نیاز گروه های مشتریان را به صورت 
شخصی سازی ش��ده در سرزمین هوشمند سینا ارائه کند که 
بدون شک به زودی این بانک در جمع مدعیان اصلی ارائه این 

خدمات قرار خواهد گرفت.
وی با اشاره به اینکه بانک سینا در زمینه تسهیلات تکلیفی هم گام با سیاست های دولت و مجلس 
گام های اساسی برداشته است، گفت: بانک سینا در یک سال گذشته در سه بخش پرداخت تسهیلات 
اشتغال زایی، فرزندآوری و ازدواج از هیچ تلاشی دریغ نکرد و در عین حال، در پرداخت وام به مددجویان 

کمیته امداد و سازمان بهزیستی نیز وارد میدان شد و وظایف اجتماعی خود را به خوبی ایفا کرد.
گفتنی است تا پایان آبان ماه سال جاری بانک سینا بیش از هشت هزار و 7۰۰ فقره وام قرض الحسنه 

ازدواج و فرزندآوری به مبلغ ۱۱ هزار و ۵۲9 میلیارد ریال پرداخت کرده است.

مدیرعامل بانک مسکن از بستن قرارداد تامین تسهیلات بیش از 
۳۱۱ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی تا پایان ۲9 آذرماه سال 

جاری خبر داد.
دکتر سید عباس حسینی مدیرعامل بانک مسکن با بیان این خبر 
گفت: بانک مسکن در راستای اجرای سیاست های دولت درخصوص 
توسعه بخش مسکن و کمک به حل مشکل اقشارمختلف جامعه؛ از 
آغاز اجرای طرح نهضت ملی تاکنون برای احداث ۳۱۱ هزار و ۲۶۸ 
واحد مسکونی در قالب ۴7 هزار و 7۸۴ پروژه قرارداد ساخت منعقد 
کرده اس��ت. مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به پرداخت تسهیلات 
۶7۸ هزار و 9۳7 میلیارد ریالی برای ساخت ۲9۵ هزار و ۸۲۶ واحد 
مس��کونی از ابتدای اجرای این طرح تا ۲9 آذرماه سال جاری افزود: 
۳7 درصد از تسهیلات پرداختی مربوط به خود مالکان است. وی در ادامه با بیان این مطلب که تا پایان اذرماه 
سال جاری تعداد 79 هزار و ۱9۳ پروژه برای دریافت تسهیلات طرح نهضت ملی به بانک معرفی شده اند؛ گفت: 

دراین بازه زمانی تعداد ۱ میلیون و ۱۰۸ هزار و ۸۰7 نفر افتتاح حساب کرده اند.
دکتر حسینی با اشاره به توجه ویژه بانک مسکن بر مشارکت و ایفای تعهدات خود در طرح نهضت ملی ابراز 
امیدواری کرد با تقویت منابع بانک و مشارکت بیشتر انبوه سازان و شرکت های مرتبط در حوزه مسکن بتوان به 

عنوان حامی دولت به رونق و توسعه بخش مسکن موفق تر از قبل عمل کرد.

حضور بانک سینا در جمع مدعیان
 ارائه خدمات بانکی شخصی سازی شده

پرداخت تسهیلات ساخت بیش از ۳11 هزار 
واحد مسکونی در طرح نهضت ملی مسکن

قدردانی رییس کمیته امداد از اقدامات حمایتی بانک ملت
رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( از اقدامات بانک ملت در راستای پرداخت تسهیلات ودیعه 
مسکن تجلیل کرد.سیدمرتضی بختیاری، با اهدای لوح سپاس از رضا دولت آبادی مدیرعامل بانک 
ملت به دلیل حمایت از پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( 
قدردانی کرد.شایان ذکر است، بانک ملت تا پایان آبان ماه ۱۴۰۲ نزدیک به دو برابر سهمیه ابلاغی 
این بانک، تس��هیلات قرض الحسنه ودیعه مس��کن به مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره( 
پرداخت کرده است.علاوه بر این، بانک ملت تاکنون به ۸9۱۴ مددجوی کمیته امداد، تسهیلات 

قرض الحسنه خوداشتغالی و کارآفرینی پرداخت کرده است.

غیر حضوری افتتاح حساب کنید و وام قرض الحسنه 
دریافت کنید

موسسه اعتباری ملل به منظور رضایت مشتریان وام قرض الحسنه غیرحضوری پرداخت می کند.
این موسسه در راستای مسئولیت های اجتماعی و صرفه جویی در هزینه رفت و آمد مشتریان نسبت 
به افتتاح حساب و پرداخت وام قرض الحسنه با سامانه متا بانک اقدام می نماید.این گزارش می افزاید: 
اشخاص حقیقی واجد شرایط دریافت وام قرض الحسنه می توانند حداقل ۳۰ میلیون ریال و حداکثر 
۵۰۰ میلیون ریال با کارمزد ۴ درصد و بازپرداخت حداکثر  ۳۶ ماهه بر اساس میانگین موجودی 
حساب از طریق افتتاح حساب در سامانه متا بانک وام قرض الحسنه دریافت نمایند.گفتنی است: 
افتتاح حساب و دریافت وام قرض الحسنه به صورت غیر حضوری و بدون ضامن بوده و با مدارک 
ش��غلی و سفته الکترونیکی پرداخت می شود. یادآور می شود متقاضیان محترم برای دریافت وام 
قرض الحسنه از طریق سامانه متابانک تا پایان آذر ماه ۱۴۰۳ مهلت افتتاح حساب خواهند داشت.

اعلام اسامی برندگان سومین مرحله قرعه کشی دارندگان 
»پرسپولیس کارت« بانک شهر

در سومین مرحله قرعه کشی که از سوی باشگاه پرسپولیس به انجام رسید، ۱۲ نفر از هواداران 
پرسپولیس که دارای پرسپولیس کارت بانک شهر هستند، برنده بلیت مسابقه روز پنجشنبه 7 دی 
ماه )مسابقه پرسپولیس و نساجی مازندران( و کیت اصلی لباس باشگاه پرسپولیس و کارت هدیه 
ده میلیون ریالی از طرف بانک شدند.همان طور که پیش از این اعلام شده بود، از این پس با همکاری 
مشترک میان باشگاه پرسپولیس و بانک شهر، به صورت مرتب بین دارندگان کارت هواداری، برای 
بهره مندی از بلیت مسابقات، کیت هواداری و دیگر هدایا، قرعه کشی انجام خواهد شد.بدین منظور 
سومین قرعه کشی صورت پذیرفت و به این مناسبت که هواداران، یار دوازدهم خوانده می شوند، 
۱۲ نفر به عنوان برنده انتخاب شدند.بر این اساس، به اطلاع هواداران عزیز می رساند؛ آقایان آرین 
سلطانی هریس فرزند مجید، ایمان دریائی فرزند اسمعیل، یاشار سمنگان فرزند بهمن، حسین ارام 
فرزن��د محمد رضا، داری��وش همیانی فرزند علی صمد، مهدی خوش صحب��ت فرزند علی اکبر، 
محمدرضا برومندقطب آبادی فرزند علی، امیرعلی مرادی کشک آبادی فرزند علی اصغر و امیرعلی 
یزدانی بریس فرزند رحیم و همچنین خانم ها ملیکا رجبیان فرزند حسن، ریحانه قربانی فرزند علی 
و منیر رجب زاده فرزند غلامعلی برنده بلیت مسابقه پرسپولیس و نساجی مازندران و کارت هدیه 
و کیت پیراهن پرسپولیس شدند.شایان ذکر است؛ قرعه کشی بین دارندگان پرسپولیس کارت بانک 
شهر در هفته های آینده نیز ادامه خواهد داشت. همچنین اقدامات در حال انجام است تا دارندگان 
این کارت از تخفیف ویژه برای خرید بلیت بازی های خانگی پرسپولیس بهره مندگردند.هواداران 
علاقمند می توانند کارت هواداری پرس��پولیس را از طریق بانک ش��هر به عنوان مجری انحصاری 

طرح، دریافت نمایند.

بانک رفاه کارگران به عنوان بانک برتر 
در حمایت از تولید ملی معرفی شد

در پنجمین جشنواره ملی حاتم )حمایت از تولید ملی(، بانک رفاه کارگران به عنوان بانک برتر 
در حمایت از تولید ملی معرفی و مورد تقدیر قرار گرفت.در آیین اختتامیه این جش��نواره که روز 
سه شنبه ۲۸ آذرماه ماه با حضور جمعی از مدیران و مسئولان دولتی، کارآفرینان، صاحبان صنایع، 
اساتید دانشگاه و... در سالن همایش های بین المللی صدا و سیما برگزار شد، بانک رفاه کارگران به 
عنوان بانک برتر و برگزیده در زمینه حمایت از تولید ملی معرفی شد و با اهدای لوح سپاس و تندیس 
جش��نواره به دکتر اسماعیل لل�ه گانی مدیرعامل این بانک مورد تجلیل قرار گرفت.گفتنی است، 
جشنواره ملی حاتم )حمایت از تولید ملی( به همت وزارت صنعت، معدن و تجارت و با هدف ارزیابی 
نقش، جایگاه و توانمندی های س��ازمان های ملی و بنگاه های اقتصادی در افزایش تولید ناخالص 
داخلی برگزار و در این قالب از مدیران و واحدهای ارزش آفرین کشور تجلیل به عمل می آید. در این 
جش��نواره ، راهکارها و طرح های پیشنهادی دستگاه های اجرایی و بنگاه های اقتصادی به منظور 
اصلاح و بهبود فرایندهای اجرایی جمع آوری و طرح های برتر توسط کمیته علمی جشنواره انتخاب 
می شوند.خاطرنش��ان می س��ازد، بانک رف��اه کارگران در س��ال های اخیر اقدام��ات اثربخش و 
تعیین کننده ای در حمایت از تولید ملی داشته است که از آن جمله می توان به انتشار اوراق گواهی 
س��پرده مدت دار ویژه س��رمایه گذاری )خاص( با هدف حمایت از واحدهای تولیدی و اشتغالزایی 

اشاره کرد.

کاهش 2.2 درصدی قیمت معاملات مسکن در تهران
آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد متوسط قیمت معاملات مسکن شهر تهران در آذرماه امسال 
7۴ میلیون تومان بود که نسبت به ماه قبل ۲.۲ درصد کاهش داشت. بانک مرکزی متوسط قیمت 
معاملات مس��کن و حجم معاملات مناطق ۲۲ گانه شهر تهران در آذرماه را منتشر کرد. بر اساس 
این گزارش آرامش ماه های اخیر در بازار مس��کن تداوم داش��ت و روند نزولی قیمت ها که از تیرماه 
امسال شروع شده بود در آذرماه نیز ادامه داشت. این روند نزولی قیمت ها به دلیل برقراری آرامش 
نسبی در بازار معاملات مسکن شهر تهران و به دنبال برقراری ثبات در بازار ارز و سایر دارایی ها در 
طی ماه های اخیر و نیز به واسطه برنامه های در دست انجام دولت در خصوص ساخت و عرضه مسکن 
در سطح کشور است. همچنین در آذرماه امسال حجم معاملات مسکن در تهران در مقایسه با ماه 
قبل ۱.۲ درصد کاهش یافته است. بیشترین معامله مسکن در دوره مذکور مربوط به منطقه ۲۰ 
اس��ت و در این منطقه تعداد معاملات ۶۶.7 درصد نس��بت به آبان ماه رشد داشت. در مقابل تعداد 
معاملات در منطقه ۲۱ کاهش قابل توجه ۲۱.9 درصدی داشته است. نکته قابل توجه دیگر در آمار 
بانک مرکزی این اس��ت که تعداد معاملات در آذرماه امس��ال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
کاهش یافته و در مجموع تعداد معاملات ۶۵.۱ درصد کم شده است. آمار بانک مرکزی بیانگر این 
است که از میان ۲۲ منطقه شهر تهران، ۱۴ منطقه رشد قیمتی ماهانه منفی را تجربه کرده اند و 
منطقه ۲۲ بیشترین افت قیمت را داشت. متوسط قیمت مسکن در منطقه ۲۲ در آذرماه نسبت به 
ماه قبل ۱۲.۲ درصد افت داشت و از ۶۲ میلیون و ۲۵۴ هزار تومان به ۵۴ میلیون و ۶۴9 هزار تومان 
رسید. بیشترین رشد قیمت مربوط به منطقه ۱۲ است. در این منطقه متوسط قیمت مسکن در 
آذرماه برابر ۵۱ میلیون و ۲۰۸ هزار تومان بود که نسبت به ماه قبل 9.۱ درصد رشد داشت. قیمت 

هر مترمربع مسکن منطقه ۱۲ در آبان ماه معادل ۴۶ میلیون و 9۴۴ هزار تومان بود.

جای توصیه نامه های ایمنی در حین صدور بیمه نامه 
خالی است

یونس مظلومی، مدیرعامل ش��رکت بیمه تعاون: صنعت بیمه نقش زیادی در کاهش احتمال 
حوادث نامطلوب در صنایع و حتی بخش های دیگر دارد.یونس مظلومی، مدیرعامل شرکت بیمه 
تعاون در مصاحبه اختصاصی با چابک آنلاین از نقش شرکت های بیمه در کاهش احتمال حوادث 
نامطلوب در صنایع و حتی بخش های دیگر س��خن گفت.وی در ادامه اظهار داشت: شرکت های 
بیمه ای در دنیا قبل از بیمه کردن یک ریسک و پذیرش آن، یک بازدید فیزیکی از محل مورد بیمه 
انجام می دهند و برمبنای آن بازدید در یک توصیه نامه ایمنی موارد مورد نیاز را به بیمه گذار اعلام 
می کنند که در این توصیه نامه به بیمه گذار گفته می شود که اگر شرایط توصیه ای ایمنی را رعایت 
کند از تخفیف برخوردار می شود و یا اگر رعایت نکند ریسک مورد نظر پوشش داده نمی شود. اما 
در ایران به دلیل برخی رقابت های ناسالم در صنعت بیمه، چه بسا اگر بیمه گذار صدور بیمه نامه 
را منوط به رعایت توصیه نامه ایمنی کند، بیمه گر بگوید که شرکت بیمه دیگری با همین شرایط 
ریسک را می پذیرد، در نتیجه شرکت بیمه نمی تواند آن نقش کلیدی که صنعت بیمه می تواند در 

کاهش حوادث صنعتی داشته باشد را به خوبی ایفا کند.
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که بسیاری از مردم ترجیح می دهند در ترافیک بمانند اما از اتوبوس استفاده نکنند. در چنین شرایطی 
که بهانۀ همیشگی نهادها و بخش های ذی ربط، کمبود بودجه برای امور است، اخیراً وزارت صمت خبر از 
ناوگان حمل و نقل برقی داده و ادعا کرده با یک س��رمایه گذاری بالا، به موازات انقلاب صنعتی چهارم، به 
زودی خط تولید خودروی برقی راه خواهد افتاد! شهردار تهران با اشاره به انعقاد قرارداد هزار دستگاه اتوبوس 
برقی که تا پایان س��ال آینده تحویل مدیریت شهری می شود، از ورود ۵۰ دستگاه اتوبوس برقی ظرف ماه 
آینده به حمل و نقل عمومی شهر تهران خبر داده بود. این مهم البته که نیاز کشور است چون هم به لحاظ 
صرفه جویی در انرژی و هم به لحاظ زیست محیطی، توجیه میان مدت و بلندمدت دارد اما صحبت از ۴ هزار 
دستگاه اتوبوس و افزودن آن به سیستم حمل و نقل عمومی به هیچ عنوان با واقعیت های موجود در اقتصاد 
و شرایط کنونی کشور همخوانی ندارد مگر اینکه دولت ید بیضا داشته باشد و بتواند در این بخش معجزه 

کند به خصوص اینکه اعلام شده دولت تا پایان سال یک هزار اتوبوس برقی تولید می کند.

ادامه یادداشت روز

افتتاح مجهز ترین خانه اسباب بازی
 ویژه فرزندان پرسنل منطقه 12

وحید رضا انارکی محمدی شهردار منطقه ۱۲ از افتتاح و آغاز به کار مجهزترین و بزرگترین واحد خانه 
اسباب بازی و مهد ویژه پرسنل شهرداری این منطقه خبر داد و گفت: برای خدمات رسانی بهتر با کمترین 
دغدغه، بمنظور رفاه خانواده بزرگ شهرداری منطقه اقدام به تجهیز و راه اندازی این مرکز نمودیم تا با توجه 
به تعطیلی مدارس و اعلام غیرحضوری فرزندان، این بخش آماده و پذیرای کودکان بالای ۴ س��ال باش��د.

شهردار منطقه با اشاره به تاکیدات شهردار محترم در راستای ارائه خدمات رفاهی به پرسنل شهرداری گفت: 
بانوان در  بخش اعظمی از اقتصاد، تولید و فعالیت های حرفه های در بخش های فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و حتی سیاسی نقش اساسی دارند، بنابراین می بایست برای حل مشکل مهدکودک و نگهداری فرزندان 
دبستانی در روز های تعطیلی به علت آلودگی هوا و...،  برنامه ریزی و اقدامات عملیاتی کرد تا این بانوان نیز 
با دغدغه کمتری در جامعه مشغول به کار شوند.این طرح در راستای بسته های خرسندسازی بر اساس نیاز 
و اولویت اعلام شده از طریق پرسنل  با تدبیر و همت معاونت برنامه ریزی وسرمایه انسانی  و اداره رفاه منطقه 
۱۲ مجهز به استخر توپ کودک ،سرسره ،حلقه بسکتبال، خانه مشاغل کودک جعبه ابزار اسباب بازی،ماهی 
تعادلی ،الاکلنگ کودک، تاب کودک دو نفره ، فوتبال دس��تی، میز پینگ پنگ و...  مکانی مناس��ب برای 
همکاران شاغلی است که دغدغه نگهداری از فرزند  خردسال بالای ۴ سال  خود را در ساعات کاری دارند.

پاسخگویی به مطالبات 4۳7 شهروند
 در دیدارهای مردمی مسجد محور

شهردار منطقه۲ در دوشنبه های پاسخگویی به مطالبات مردمی به همراه معاونین و مدیران با حضور 
در  مساجد به درخواست های  ۴۳7 شهروند رسیدگی کرد.مهدی صالحی در رابطه با جزئیات دیدار مردمی 
برگزار ش��ده، بیان کرد: از آغاز مسئولیت در ش��هرداری منطقه، دیدارهای مردمی مسجد محورو ارتباط 
مس��تقیم با شهروندان به عنوان  یکی از برنامه های مس��تمر در دستور کار قرار گرفت.وی افزود: با توسعه 
ملاقات های مردمی با شهروندان با محوریت مساجد تلاش داریم تا گوش شنوایی برای رسیدگی به مشکلات 
مرتبط با مباحث شهری مردم باشیم.وی با اشاره به اینکه دور نخست دیدارهای مردمی در مساجد تکمیل 
شد،افزود: در همین راستا در مساجد  به عنوان اصلی ترین پایگاه مردمی حضور پیدا کرده و معضلات  شهری 
را با جدیت و به صورت مس��تمر پیگیری کردیم.صالحی در پایان اظهار کرد: آنچه که برای ما مهم اس��ت 
پاسخگویی به مطالبات و دغدغه های مردم که در دیدارهای مردمی با مسئولان شهری بیان می کنند و بر 
همین اساس درخواست هایی که نیاز به پیگیری داشته باشند به صورت مکتوب دریافت و درفرایند سامانه 
ملاقات مردمی ثبت و رسیدگی می شود.وی افزود: این دیدارهای مردمی در دو سال اخیر به صورت مستمر 
و متوالی برگزار و تلاش شد تا در مسیر حل مشکلات مردم گام برداشته و سبب افزایش رضایتمندی آنها 

شویم.

شهرنامه

زهرا نوری- روس��یه بعد از جنگ اوکراین با مشکلات 
اقتصادی جدیدی مواجه ش��د. مشکلاتی که پیشتر حتی 
برای آنها برنامه ریزی هم نکرده بود اما این جنگ نشان داد 
آغاز هر تنش��ی در حوزۀ سیاسی و نظامی، سرآغزی برای 
جنگ اقتصادی اس��ت و کشورها برای رسیدن به مطلوب 
خیلی پای جنگ را به دامن��ۀ اقتصاد باز می کنند. تحریم 
روسیه را می توان یکی از آخرین نمونه ها برای اثبات این ادعا 

دانست.
حالا روس��یه مجبور بود برای ادامۀ حیات خود در عین 
اس��تقلال سیاس��ی و حفظ قدرت خود، راه  های تازه ای در 
تج��ارت باز کند که یکی از بهترین آنها توس��عۀ تجارت با 
شریک سیاسی چند دهه اخیر خود یعنی ایران بود. کشوری 
که هم در مش��کلات منطقه خاورمیانه و هم در مناسبات 
بین المللی در این چند دهه اخیر همواره در یک گروه و در 
ص��ف روب��روی قدرت طلب��ی انحصارانه آماری��کا و غرب 
ایستاده اند. این بود که خیلی زود ارتباطات در بالاترین سطح 
ممکن آغاز شد و ابتدا برپایی نشست ها و مذاکرات مقامات 
دولت��ی زمینه ه��ای همکاری ف��رام ش��د و در ادامه نیز با 
سیاست هایی مانند تهاتر و حذف دلار از واردات و صادارت 
تلاش ش��د تجارت بین دو کش��ور در قال��ب تفاهم نامه و 
توافق نامه صورت بگی��رد. علاوه بر این موارد، اقداماتی نیز 
برای برقراری دیپلماسی اقتصادی منطقه ای بین استان های 
مرزی انجام شد تا ظرفیت های صنعتی و اقتصادی پنهان 

دو طرف فعال شود و اقتصاد به پایین ترین لایه نفوذ کند.
علاوه بر این موارد، از آن جایی که توسعۀ تجارت در گرو 
ورود فعال بخش خصوصی است و مادامی که ظرفیت های 

بخش خصوصی وارد گردونۀ اقتصادی نشود، ارتباطات عمق 
نمی یابد، تسهیلات و مشوق هایی برای این حوزه نیز در نظر 
گرفته شد و در نهایت سفرهایی بین بازرگانان دو کشور انجام 
شد. به همۀ مشکلات روس��یه باید موضوع ترانزیت را نیز 
اف��زود. موضوعی که روس��یه برای خروج از بن بس��ت باید 
چ��اره ای می  اندیش��ید و چ��ه راهی بهت��ر از اس��تفاده از 
ظرفیت های موجود در ایران برای توس��عۀ ترانزیت به ویژه 
اینکه ایران دسترسی بسیار خوبی به بازارهای هدف روسیه 
دارد. در چنین شرایطی روس ها می توانند از ظرفیت  های 
موج��ود برای ترانزیت ترکیبی به خوبی بهره ببرند و هدف 

۱۰ میلیون تن ترانزیت کالا از مسیر ایران را محقق کند.
نکتۀ اول اینکه دریای خزر یکی از امن ترین مسیرهای 
آبی جهان اس��ت به خصوص اینکه دو کشور بزرگ ایران و 
روسیه از کشورهای ساحلی آن محسوب می شوند که هم 
گرایش سیاسی مشترک در مناسبات بین المللی دارند و هم 
در کشورهای ساحلی دیگر این دریا از نفوذ سیاسی و نظامی 
مطلوبی برخوردارند. این یعنی در ترانزیت دریایی، با توسعۀ 
کش��تیرانی و بهبود زیرساخت هایی مانند ارتقاء امکانات و 
فناوری بنادر، ایجاد و توسعۀ بنادر فصلی و شناور و همچنین 
افزایش ظرفیت انبارها و مجهز کردن آنها به سردخانه هایی 
با ظرفیت مورد نیاز، می توان به خوبی از مزیت دریا در بخش 

ترانزیت بهره برد.
از طرف دیگر، اتصال مسیر دریا به خطوط ریلی به ویژه 
در بخش انرژی یک ضرورت است که با تکمیل شدن خط 
ریلی رشت-آستارا تا حدی این مهم نیز محقق خواهد شد 
و روسیه دسترسی مطلوبی به خط ریلی ایران پیدا می کند. 

در این بخش بهبود کیفیت ایستگاه ها و قطارها و سرعت دهی 
به جابه  جایی ضرورت بعدی است.

موضوع بعدی، ارتقاء کیفیت حمل و نقل جاده ای است 
که این مس��ئله به ط��ور خاص در صنعت غ��ذا و ترانزیت 
محصولات کش��اورزی از اهمیت بالایی برخوردار اس��ت و 
می تواند راه همواری برای توسعۀ صادرات محصولات روسی 
باز کند. نیل به این هدف البته نیاز به تسهیل در بخش ویزا 
هم دارد و هر چه آمد و شد فعالان این بخش راحت تر باشد 

به همان میزان سرعت حمل و نقل نیز افزایش خواهد یافت.
به هر حال رس��یدن محصولات و تولیدات روس��یه به 
آب های خلیج فارس و دریای عمان و واردات نیازها از همین 
مسیر ترکیبی، همان چیزی است که روسیه  امروزه در بخش 
تجارت برای دور زدن تحریم ها و س��رپا نگه داشتن اقتصاد 
خ��ود، به آن نیاز دارد و برای نیل به آن روی ارتباط با ایران 
حساب ویژه ای باز کرده و ایران نیز می  تواند از این موقعیت 

به خوبی بهره ببرد و به درآمدهای ارزی جدیدی برسد.

همه طیف ها و سلایق را در انتخابات داریم
وزیر کشور با اشاره به اعلام نتیجه نهایی بررسی صلاحیت کاندیداها از ۱۴ 
دی توسط هیات نظارت یادآور شد که داوطلبان از آن تاریخ می توانند به طور 

جدی تری فعالیت شان را دنبال کنند.
احمد وحیدی در حاش��یه جلسه پاس��خگویی به تماس های مردمی در 
گفت وگو با خبرنگاران درباره بیانات اخیر رهبر انقلاب در امر انتخابات گفت: 
بیانات روز گذشته رهبر انقلاب درباره انتخابات بسیار کلیدی و مهم  بود  و با 
راهنمایی و تدابیر ایشان ان شاالله حرکت خیلی خوبی را در این حوزه خواهیم 
داشت. وی  با اشاره به بحث اهمیت مجلس خبرگان و مجلس شورای اسلامی، 
افزود: جایگاه این دو مجلس در بیانات رهبری تعیین و تببین ش��د و مولفه 
چهارگانه ای که در ابتدای سال تاکید کرده بودند  را هم بیان فرمودند. مشارکت 
پرشور، رقابت واقعی، امنیت کامل و سلامت جزو کلیدواژه های اصلی بود که 
ایشان به ما یادآور شدند. وی افزود: در حال حاضر منتظر حرکت مهمی هستیم 

که توسط همه دستگاه ها و عموم مردم در این حوزه اتفاق بیفتد؛ همه در میدان 
باش��ند و همه بدانند که مش��ارکت قوی و گسترده ، یعنی ایران قوی ، یعنی 
امنی��ت کامل یعنی عزت و تعالی کش��ور . بویژه نقطه تحول که ایش��ان در 
بیاناتشان اشاره فرمودند که مشارکت در انتخابات می تواند یک نقطه جدید 

بر مبنای تحول باشد و همگان باید برای تحقق آن تلاش کنیم.
وزیر کشور گفت : وزارت کشور هم در این زمینه مسئولیت اجرایی دارد که 
به خوبی انجام می شود و سایر دستگاه ها و جناح های مختلف هم باید بیایند 
و در این زمینه مشارکت کنند در حال حاضر زمینه آن فراهم است باید همه 
دلسوزان و فعالان اجتماعی اقتصادی و فرهنگی پا در میدان بگذارند تا شاهد 

مشارکت پرشور باشیم.
وحیدی ادامه داد: ما تا این مرحله از همه طیف های سیاسی و سلایق را در 
انتخابات داریم البته نتیجه نهایی ۱۴ دی ماه توسط هیات نظارت اعلام می شود 

و داوطلبان می توانند فعالیت خود را جدی تر دنبال کنند. رهبر انقلاب هم در 
بیانات روز گذشته فرمودند که همه جناح ها و گروها و سلایق  باشند و ان شاالله 

زمینه رقابت  واقعی مدنظر رهبری فراهم شود.
وی گفت:  در حال حاضر کار در مرحله نظارت هیات های اجرایی قرار دارد  
و مسئولیت برعهده آن هاست اما آنچه که بطور کلی مطلع هستیم روند کار 
روند خوبی است  و چنانچه بعد از  اعلام نتایج در ۱۴دی داوطلبی به هر دلیلی  
اعتراضی داشته باشد فرصت برای ثبت اعتراض دارد و مجددا بررسی خواهد 
شد. وزیر کشور درباره  انتخابات الکترونیک گفت: انتخابات الکترونیک مراحل 
و گام های مختلف دارد که یکی از گام های آن حوزه احراز هویت است که در 
ای��ن زمینه الکترونیک��ی خواهد بود اما در اخ��ذ رای  و حوزه های که امکان 
الکترونیکی آن را داریم در حال مذاکره است و این که تهران باشد یا جای دیگر 

هنوز قطعی نشده است.

 گزارش می دهد؛

توسعه ترانزیت ترکیبی؛ نیاز امروز روسیه و ایران
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مدیرکل ثب��ت احوال ایلام گفت: اس��ناد هویتی همه مردم 
اس��تان تا پایان سال ۱۴۰۳ در پایگاه اطلاعات خانواده ) سامانه 

ثبت اطلاعات سببی و نسبی( بارگذاری می شود. 
نجم الدین خس��روی اظهار کرد: در این راس��تا بیش از ۸۵۰ 
هزار پرونده باید تطبیق داده ش��ود که تاکن��ون ۲7 درصد کار 
معادل ۲۵۰ هزار پرونده تطبیق داده ش��ده و دسترس��ی به این 
اسناد برای افراد با کد ملی امکان پذیر شده است و تا پایان سال 
آین��ده نیز باید هم��ه پرونده های هویتی اس��تان در این پایگاه 

جانمایی شود.
وی افزود: پایگاه اطلاعات س��ببی و نس��بی از س��ال ۱۴۰۰ 
طراحی و از س��ال ۱۴۰۱ روند بارگذاری پرونده ها در این پایگاه 
داده ش��روع شد و تا پایان س��ال ۱۴۰۳ تمامی اطلاعات هویتی 

خانواده ها به صورت کامل در این پایگاه بارگذاری می شود.
خسروی یادآور ش��د: در این پایگاه تمامی اطلاعات سببی و 

نسبی یک خانواده ثبت و ماندگار می شود به گونه ای که امکان 
مشاهده شجره نامه اجدادی توسط نسل های آینده وجود دارد.

وی ادامه داد: با دسترسی به شماره ملی یکی از اعضای خانواده 
امکان دسترس��ی به اطلاعات همه خان��واده برای احراز هویت، 
برنامه ریزی های کلان کشور از جمله پرداخت یارانه ها، آموزشی 
و دیگر خدمات فراهم و کش��ور از بن بس��ت اطلاعاتی خانوارها 

خارج می شود.
خسروی اضافه کرد: در کنار پایگاه داده ای اطلاعات سببی و 
نسبی خانواده، اطلاعات هویتی افراد در دیگر سامانه هایی چون 
سهیم و ثبت نشانی نیز برای دسترسی ادارات و دفاتر پیشخوان 

دولتی وجود دارد.
وی با بیان اینکه دسترسی به احراز هویت افراد در پایگاه ها و 
سامانه های ثبت احوال به سهولت انجام می شود، گفت: با هدف 
حذف کپی مدارک هویتی جهت ارائه به ادارات، ۲۰۰ دس��تگاه 

اداری و نهاده��ا از داده ه��ای این پایگاه ه��ا جهت امور اداری با 
استفاده از کد ملی متقاضی استفاده می کنند.

مدیرکل ثبت احوال استان ایلام افزود: یکی دیگر از خدمات 
این دس��تگاه امکان ثبت درخواس��ت تغییر نام و نام خانوادگی، 
صدور یا تعویض شناسنامه و کارت ملی توسط خود افراد در بستر 

دولت الکترونیک و برخط است.
وی تاکید کرد: در کنار دولت الکترونیک و سامانه های برخط 
امکان مراجعه حضوری به ادارات ثبت احوال و دفاتر پیشخوان 

غیردولتی در تمام شهرستان های استان وجود دارد.
جمعیت اس��تان ایلام تا پایان آذرماه سال جاری ۶۱7 هزار و 
۳۰۲ نفر متشکل از ۳۱۳ هزار و ۸۸۶ نفر مرد و ۳۰۳ هزار و ۴۱۶ 

نفر زن بوده است.
اس��تان ایلام دارای ۱۳ اداره و ۲۲ دفتر پیشخوان غیردولتی 

است.

مدیرکل ثبت احوال ایلام:

اسناد هویتی مردم ایلام در پایگاه اطلاعات خانواده بارگذاری می شود

چشم انداز اقتصادی گیلان دستیابی به صادرات یک میلیارد دلاری است
اس��تاندار گیلان با تاکید بر افزایش ظرفیت های اقتصاد دریا محور و رفع 
موانع و چالش های موجود، چش��م انداز آینده صادرات استان را دستیابی به 
درآم��د یک میلیارد دلاری اع��لام کرد و افزود: این مه��م با هماهنگی بین 

دستگاه ها و اتاق بازرگانی حاصل خواهد شد.
اسدالله عباسی در سومین جلسه کارگروه توسعه صادرات غیر نفتی با اشاره 
به تاکیدات مقام معظم رهبری در کاهش وابس��تگی های کشور به صادرات 
مواد نفتی با استفاده از تولیدات داخلی، از تلاش های اتاق بازرگانی استان در 
اعزام هیات بلند پایه تجاری به کشور روسیه تقدیر کرد و افزود: حضور افراد 
بلن��د پایه و متخصص در قالب هیات های تجاری و اقتصادی، دس��تیابی به 
اهداف مورد نظر را س��هل و ممکن می سازد و تاثیر بسزایی در جامعه هدف 

دارد.
وی اضافه کرد: در این سفر همراهی دستگاه های اجرایی، اتاق بازرگانی، 
تولی��د کنندگان و صادر کنندگان موفق در قالب هیاتی اقتصادی و برقراری 
ارتباط بین تجار و بازرگانان ۲ کش��ور توانست فضای موجود را برای حضور 

بیشتر گیلان و شناساندن محصولات تولیدی اعم از صنعتی، کشاورزی، دانش بنیان و و فرهنگی فراهم کند.
وی در مورد راه اندازی سرای تجاری ایرانیان در آستراخان نیز گفت: راه اندازی این سرا فرصتی طلایی برای تجار 
و بازرگانان ایران است لذا اتاق بازرگانی می تواند با انسجام همه تجار و بازرگانان فعال، سهم بیشتری از این بازار کسب 
کند؛ سرای تجاری ایرانیان و تشکیل کارگروه تخصصی ترانزیتی و ارزی مبادلات تجاری گیلان و روسیه گامی برای 

دستیابی به اهداف مشترک ۲ کشور است.
عباسی با اشاره به ابلاغ اقتصاد دریا محور از سوی مقام معظم رهبری گفت: طبق تکالیف باید براساس منویات معظم 
له و برنامه های راهبردی دولت س��یزدهم از این فرصت بدس��ت آمده به درستی استفاده کنیم؛ گیلان پنجره و قطب 

تجارت و صادرات محصولات کشاورزی است اما اکنون تنها از ظرفیت جاده ای به صورت محدود استفاده می شود.
اس��تاندار گیلان اضافه کرد: مش��کلات موجود در ترانزیت کالا موجب می شود محصولات کشاورزی ما در زمان 
مناسب به دست خریدار و بازار هدف نرسد؛ باید فضایی ایجاد کنیم که با اتصال ریل به بنادر، رونق کشتیرانی و ایجاد 
خطوط منظم کشتیرانی ظرفیت اقتصادی کشور را افزایش دهیم و با رفع موانع موجود، کاهش تعرفه کالایی و استفاده 

از کشتی های کانتینری و یخچال دار مواد غذایی و محصولات کشاورزی را 
با قیمت مناسب جابجا کنیم.

عباسی فروش��گاه های زنجیره ای روسیه را یکی از بازارهای بسیار مهم و 
راهبردی برای تولیدات کش��ور دانس��ت و افزود: یکی از مش��کلات تجار و 
بازرگانان ۲ کش��ور عدم ش��ناخت صحیح از ظرفیت های یکدیگر است که 
موجبات سوء استفاده برخی را فراهم می کند؛ اتاق بازرگانی می تواند واسط 

خوبی برای اتصال تولیدکنندگان و صادر کنندگان ایران و روسیه باشد.
وی سهم ایران از بازار ۲9۵ میلیارد دلاری روسیه را بسیار اندک اعلام کرد 
و یاد آور شد: در سال های گذشته تفاهم نامه هایی در این زمینه منعقد شد 
اما هیچکدام عملی نش��د؛ اما این سفر راهبردی، کاربردی و عملیاتی بوده و 
مدیران باید دس��تاوردهای آن را منعکس کنند و اصرار براجرای تفاهم نامه 
های منعقده بین طرفین داشته باشند؛ ما نیز با همتایان خود در آستراخان، 
داغستان و تاتارستان و بسیاری از استانها و جمهوری های دیگر روسیه رایزنی 

های لازم را خواهیم داشت.
عباسی بر ایجاد پرواز هوایی رفت و برگشت از رشت به آستراخان و رشت به ماخاچ قلعه را در ارتقاء بازرگانی بین 
کشورها بسیار مفید عنوان کرد و گفت: با ایجاد خطوط منظم کشتیرانی و احداث کارخانه کشتی سازی باید در اقتصاد 
دریا محور تحول ایجاد کرده و ظرفیت بنادر را تا ۱۵ میلیون تن افزایش دهیم درحالیکه هم اکنون پنج تا ۱۰ درصد 

اقتصاد دریا در گیلان شکوفا شده است.
وی اظهار کرد: جمهوری داغستان نیز به لحاظ پیشینه های فرهنگی، دینی و مذهبی فرصت طلایی برای گردشگری 

و گردشگری سلامت در اختیار گیلان قرار می دهد که می توان از این ظرفیت به بهترین نحو بهره برد.
استاندار گیلان سرای تجاری ایرانیان و ایجاد منطقه ویژه اقتصادی در روسیه را فرصت مناسبی برای گیلان دانست 
و افزود: منطقه ویژه اقتصادی لاهیجان در این بخش می تواند فعال شود و زمین رایگان در اختیار سرمایه گذار قرار 

گیرد .
عباس��ی تاکید کرد: قطار توسعه کش��ور در حال حرکت است و مردم ثمره تلاش های ۲ ساله دولت را در روزهای 

آینده مشاهده خواهند کرد و تا اواخر امسال و سال آینده نتایج عملکرد مثبت مدیران را به مردم ثابت خواهیم کرد.

شهردار مشهد مطرح کرد

شاخص شدن خدمات مدیریت شهری
 با عدم لمس مشکلات توسط شهروندان

مشهد سیده زهرا حیدری- شهردار مشهد 
گفت: آن چیزی که باعث ش��اخص شدن خدمات 
مدیریت شهری خواهد شد، عدم لمس مشکلات و 

بحران ها توسط شهروندان است.
محمدرضا قلندر شریف در مراسم آغاز عملیات 
زمس��تانه مدیریت ش��هری، اظهار کرد: مدیریت 
ش��هری ۳۶۵ روز و به صورت ۲۴ ساعته به ویژه در 
حوزه خدمات ش��هری در حال آماده باش اس��ت. 
ماهیت مدیریت ش��هری نیز مدیری��ت بحران در 

تمامی حوزه های شهر است.
وی ادامه داد: آن چیزی که باعث شاخص شدن 
خدمات مدیریت ش��هری خواهد شد، عدم لمس 
مشکلات و بحران ها توسط شهروندان است و باید 

به آن توجه داشته باشیم.
شهردار مشهد افزود: تک تک نیروهای شهرداری 
در تمامی حوزه ها در صورت نیاز در ایام بارش باران 
و برف، لباس زمس��تانی برای خدمت به مردم را به 
تن کرده و به شهروندان در جهت سهولت دسترسی 

به امکانات شهر کمک خواهند کرد.
وی گفت: همه آماده هستند تا خدمت درست و 
کامل��ی ب��ه م��ردم ارائ��ه کنن��د. پیش بینی های 
هواشناسی نیز حکایت از بارش باران در پاییز داشت 
که در شهر مشهد محقق نشد اما با این حال بازهم 
نیروهای خدمات شهری مشهد در آماده باش کامل 

بودند و هستند.

قلندر شریف بیان کرد: امیدواریم با برنامه ریزی 
درست و کامل، شهری در شان مشهد و زائران امام 
هشتم داش��ته باش��یم و از میزان آلودگی هوا نیز 

کاسته شود.
مهدی یعقوبی، معاون خدمات شهری شهرداری 
مشهد در مانور عملیات زمستانه نیز در این مراسم 
عن��وان کرد: ب��ا توجه به حج��م فعالیت ها و تنوع 
خدمات ش��هرداری تمام کارکنان حوزه خدمات 
ش��هری در ایام س��ال به صورت ۲ یا ۳ نوبته فعال 

هس��تند. ۱۵۵ دس��تگاه تانک��ر جم��ع آوری آب 
سطحی، ۲۰۶ دستگاه برف روب، 7۰۰ عدد باکس 
ش��ن و نمک و ۲۰ باب سوله نگهداری تجهیزات و 
انبار نمک را در س��ال ج��اری پیش بینی و تجهیز 

کرده ایم. 
وی افزود: همچنین ۲7۱ دس��تگاه انواع پمپ 
)الکت��رو پم��پ کف ک��ش و لجن ک��ش – موتور 
پمپ های س��یار و خود مکش(، ۳۱ مورد سپتیک 
جمع آوری آب سطحی، ۶۲۰۰ نفر نیروی کارگری 

و ۱۶۰۰ کیلومتر طول کانال هدایت آب سطحی در 
زمستان امسال آماده خدمت رسانی به شهروندان 
شده است. ۲۲۰ نقطه آب افتاده و تجمع آب جدید 
در س��ال ۱۴۰۲ شناسایی و بیش از ۳۲۲ کیلومتر 
کانال های هدایت آب سطحی لایروبی شده است. 
یعقوبی عنوان کرد: بیش از ۵۵ میلیارد تومان در 
۸ ردی��ف که عمدتا لایروبی کانال های هدایت آب 
س��طحی، حفر و لایروبی چاه ه��ای جذبی، تامین 
تجهیزات حوادث غیر مترقبه، خرید شن و نمک و 
باکس شن و نمک بوده تاکنون توزیع و هزینه شده 

است.
همچنین موس��ی الرضا حاجی بگلو، سخنگوی 
شورای اسلامی شهر مشهد در این مراسم بیان کرد: 
مدیریت ش��هری در تمام دوره ها س��عی داشته تا 
خدماتی ارائه کند که رضایت ش��هروندان را در پی 

داشته باشد.
در این دوره و همانند دو سال گذشته تمام تلاش 
خود را برای به کارگیری تجهیزات زمستانه خواهیم 
کرد تا بتوانیم خدمت مطلوبی را به ش��هروندان و 

زائران کلانشهر مشهد ارائه دهیم.
سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهد ادامه داد: 
مدیریت شهری در تمامی حوزه ها در خدمت مردم 
است و مردم نیز باید بالاترین سطح خدمت رسانی 
را حس کنند و شهری در طراز نام مشهد و مضجع 

امام هشتم داشته باشیم.

معرفی روابط عمومی شرکت برق لرستان
 به عنوان روابط عمومی برتر کشور

 در پی کسب رتبه برتر روابط عمومی شرکت توزیع برق لرستان در جشنواره برترین های روابط عمومی 
ایران به میزبانی مرکز صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران، مراسم تجلیل و تقدیر از پرسنل روابط عمومی 
به عمل آمد. این مراسم با حضور مهران امیری مدیرعامل، معاونان، مدیران و پرسنل دفتر روابط عمومی 
شرکت توزیع برق لرستان در سالن کنفرانس برگزار شد. مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان ضمن ابراز 
خرسندی از کسب این مقام توسط روابط عمومی این شرکت اظهارکرد: پرسنل دفتر روابط عمومی طی 
سالیان اخیر به بهترین نحو ممکن عمل کردند و با جدیت و پشتکار و بدون حاشیه در تمام زمینه های کاری 
به ویژه در پیک بار نهایت جدیت و تلاش را داشته اند که کسب این مقام شاهد بر این مدعا می باشد. مهران 
امیری با بیان اینکه کسب این افتخار بسیار سخت می باشد، افزود: حفظ و تکرار آن بسیار مشکل تر است 
بنابراین دفتر روابط عمومی و مدیر آن باید تلاش خود را ۲ چندان نموده و با علم روز دنیا پیش بروند زیرا 
لازمه کار در روابط عمومی و پیشرفت، به روز و مدون بودن برنامه های آن است. درادامه این مراسم از مدیر 

روابط عمومی و پرسنل این مجموعه با اهدا لوح تقدیر تجلیل به عمل آمد.

»کشت قراردادی« گندم برای ۵200 هکتار از اراضی اصفهان 
ثبت شد

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان گفت: طرح “کشت قراردادی” گندم به منظور افزایش 
سود کشاورزان، حذف واسطه ها، افزایش کیفیت و کمیت محصولات و کاهش ریسک بازار، امسال در استان 
آغاز و تاکنون برای پنج هزار و ۲۰۰ هکتار قرارداد ثبت شده است. محسن ضیائی افزود: از مجموع پنج هزار 
و ۲۰۰ هکتار گندم ثبت شده در سامانه کشت قراردادی، ۲ هزار و ۲۰۰ هکتار توسط اداره کل غله و حدود 
سه هزار هکتار توسط سازمان تعاون روستایی ثبت شده است.  به گفته وی، طرح کشت قراردادی شامل 
گندم، دانه های روغنی گُلرنگ و کُلزا می شود که از اواسط شهریور شروع شده و شامل کشت آبی و دیمی 
اس��ت. وی ادامه داد: از ابتدای اجرای این طرح در س��ال آبی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ تاکنون ۵۶۰ فقره قرار داد در 
س��امانه کشت قراردادی ثبت شده است. مدیرکل غله و خدمات بازرگانی اصفهان اظهار داشت: بر اساس 
سیاس��ت  دولت و وزارت جهاد کش��اورزی در سالجاری سه دستگاه متولی کش��ت قراردادی شده اند که 
پشتیبانی امور دام در باره محصول جو و ادارات کل غله و سازمان تعاون روستایی در زمینه محصولات گندم 
آبی، دیم و کلزا این اقدام را انجام خواهند داد. وی با اشاره به مزایای این طرح برای ثبت نام کنندگان گفت: 
کسانی که در این طرح شرکت کنند از ۲۰ درصد تخفیف بیمه محصولات کشاورزی برخوردار می شوند 

ضمن آنکه از جایزه قرارداد به میزان هر تنُ ۱۵۰ هزار تومان نیز برخوردار خواهند شد.

71 درصد حجم مخازن سدهای لرستان خالی است
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای لرستان گفت: حجم آب موجود پشت سدهای استان در حال حاضر 
۵۱.7۶ میلیون متر مکعب گزارش شده و 7۱ درصد حجم مخازن خالی است. داریوش حسن نژاد اظهار 
داشت: در پی بارش نزولات جوی در سال جاری، هم اکنون ۲9 درصد از مخازن سدهای لرستان پر است 
که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۵ درصد افزایش نشان می دهد. وی در خصوص آخرین وضعیت 
مخازن سدهای لرستان اظهار کرد: حجم کل مخزن سدهای مروک، ایوشان، تنگ هاله، خان آباد، کزنار و 
حوضیان ۲۰۸.7۱ میلیون متر مکعب است که در این مقایسه سد ایوشان با ۱۱۳ درصد افزایش نسبت به 
مدت مشابه سال قبل، بالاترین درصد افزایش حجم آب را داشته است T همچنین سد خان آباد ۵۶ و سد 
کزنار ۴7 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه سال گذشته داشته اند. حسن نژاد ابراز امیدواری کرد: با ادامه 
نزولات جوی شاهد افزایش حجم آب مخازن سدها باشیم که در این مدت همچنان مصرف بهینه و مدیریت 

برداشت آب توصیه می شود.

رفع شکستگی لوله 2۵0 میلیمتری در کوی حافظیه اراک
اراک- خبرنگار روزگار ما- خورشیدی: شکستگی ایجاده شده در لوله آب با قطر ۲۵۰ میلیمتر از جنس 
آزبست واقع در فلکه حافظیه طی چند ساعت تلاش و کوشش اکیپ اتفاقات منطقه یک امور آب و فاضلاب 

اراک تعمیر و رفع گردید.

جلسه معرفی سامانه نرم افزاری آوای هوشمند 
در مخابرات منطقه مرکزی

اراک- خبرنگار روزگار ما- خورشیدی: جلسه بررسی ومعرفی سامانه نرم افزاری آوای هوشمند سرکار 
خانم مهندس جعفری رئیس اداره پشتیبانی فناوری اطلاعات مخابرات ایران سرکار خانم مهندس مرتضوی 
رئیس اداره نظارت و پشتیبانی تماس به همراه جمعی از کارکنان فناوری و تجاری مخابرات ایران  و حضور 
معاونین ، مدیران و کارشناس��ان مخابرات منطقه مرکزی  برگزار گردید . این جلس��ه که توسط مهندس 
بادکوبه رئیس اداره فناوری اطلاعات منطقه  برنامه ریزی گردیده بود با توضیح�ات مهندس ظهرابیگی و 
بادکوبه در مورد دیتا بیس ، پلنتفرم و کارکرد س��امانه برگزار ش��د در این جلسه درباره مزایای این سامانه 

هوشمند نسبت به سامانه پاسخگویی قبلی به  نام پندار پژوه  توضیحاتی ارائه گردید.

۳4 اثر صنایع دستی بوشهر به مرحله منطقه ای رویداد
 “مُهر اصالت” راه یافتند

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان بوشهر گفت: ۳۴ اثر صنایع دستی این استان 
به مرحله منطقه ای رویداد مُهر اصالت راه یافته که بزودی نیز داوری آنها برای دریافت این مُهر انجام می  شود.

“اس��ماعیل سجادی منش” اظهار کرد: امیدواریم محصولات هنرمندان و صنعتگران هم استانی که از 
غنایی بسیار بالایی برخوردار هستند حائز رتبه ملی شوند. وی بیان کرد: از جمله آثار راه یافته استان بوشهر 
به مرحله منطقه ای می توان به محصولات صنایع دستی داری مانند گبه و گلیم، محصولات چرم و صنایع 
دستی ساخته شده از صدف اتاره کرد. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان بوشهر 
تصریح کرد: برترین های محصولات صنایع دس��تی در این رویداد ملی، نامزد دریافت مُهر اصالت جهانی 
می شوند. سجادی منش ادامه داد: تاکنون ۶۶ اثر صنایع دستی استان بوشهر مُهر اصالت ملی و سه اثر مُهر 
اصالت دریافت کرده اند که این مهم به معرفی و رونق بازار فروش صنایع دستی استان کمک شایانی کرده 
است. وی بیان کرد: در حاشیه رویداد ملی مُهر اصالت ۱۰ غرفه حاوی صنایع دستی استان بوشهر برپا شده 
که در این راستا از همکاری و مساعدت اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر قدردانی می شود. مدیرکل 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان بوشهر با اشاره به اجرای طرح “ فجر تا فطر” در استان 
بوشهر، عنوان کرد: این طرح به عنوان ابتکار معاونت صنایع دستی اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری استان بوشهر از دهه فجر تا عید ماه رمضان پیش بینی شده که در قالب آن نمایشگاه های مختلف 
صنایع دستی در شهرها و روستاهای گردشگر پذیر استان بوشهر برپا می شود.  سجادی منش ادامه داد: 
پیش بینی شده در طرح “ فجر تا فطر” ۲ هزار و ۴۰۰ هنرمند هم استانی بتوانند تولیدات صنایع دستی 
استان را عرضه کنند.  وی عنوان کرد: همچنین برنامه ریزی شده تا قبل از پایان دی ماه دومین نمایشگاه 
خرید تضمین صنایع دستی استان بوشهر در شهر جم به شرکت های حوزه نفت، گاز و پتروشیمی عرضه 

می شود.

سرزمین من

داریوش حسن نژاد مدیر عامل شرکت در مصاحبه با خبرنگار ما اظهار داشت: 
درخصوص س��اماندهي و مدیریت اس��تفاده از پس��اب با هماهنگي شرکت آب و 
فاضلاب برای ۱۲مورد ازصنایع بزرگ استان، مجوز بازتخصیص آب ازمحل پساب 

صادرشد. 
مدی��ر عامل ش��رکت آب منطقه ای لرس��تان تصریح کرد: برای س��اماندهي 
موتورتلمبه ها و انهار س��نتي و چش��مه ها تعداد ۵۴۰ مجوز صادر شده است که 
حجمي معادل ۱۱۰۰ لیتر در ثانیه به روزرساني شده است. همچنین جهت رفع 
مش��کلات و معضلات پیش آمده براي پرورش ماهي ها تعداد ۵۰ مجوز پرورش 

ماهي درسطح استان و ۳7 حلقه چاه فلمن صادر شده است.

حسن نژاد افزود: به منظور تامین آب شرب، مجوز 9۶ حلقه چاه جهت مصارف 
شرب و بهداشت در سطح استان براي شرکت آب و فاضلاب صادر شده است. افزون 
براین از محل چاه هاي فاقد پروانه بهره برداري برای چاه هایي که پروانه حفر دارند، 
برای ۱۲۰ پرونده، بازدید میداني انجام و در کمیته مدیریت منابع آب مطرح شده 
اس��ت که براي صدور مجوز پروانه بهره برداري به کمیس��یون رسیدگي به صدور 

پروانه ها ارسال شده است.
مدیر عامل ش��رکت آب منطقه ای لرستان خاطرنشان کرد: درخصوص طرح 
های گردشگری، تعداد ۲۱ مجوز براي تامین آب طرحهاي بومگردي و گردشگري 

سطح استان انجام شده است.

صدور مجوز بازتخصیص 
آب  از محل پساب برای 
1۲صنعت بزرگ 
استان  لرستان

  مفقودی 
اصل مدرک فارغ التحصیلی اینجانب فهیمه رسولی فرزند ناصر به شماره شناسنامه 5۶2۸ و کد ملی 4۳24۳4۳۹۶۹ صادره از 
قزوین در مقطع کارشناس��ی رش��ته ریاضی محض از دانش��گاه بین المللی امام خمینی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است)قزوین(
انتشار نوبت اول:۱4۰2/۰۹/۰۶
انتشار نوبت دوم:۱4۰2/۰۹/2۰
انتشار نوبت سوم:۱4۰2/۱۰/۰4

رو نوشت آگهی حصر وراثت
آقای/  خانم مقصود  راستجو به وکالت مهدی اسفندیاری دارای شماره شناسنامه  ۸- 4۰۳2۰۹۱۶7۶ به  شرح داخواست به کلاسه: ۱۱۱/۰2۰۰2۶۶ ح از این حوزه درخواست گواهی حصر وراثت نموده  و چنین توضیح داده که 

شادروان ذبیح اله راستجو  به  شماره شناسنامه   -- درتاریخ ۱۳۹4/۰۹/۱5در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن متوفی / متوفیه منحصر است به :
۱- علی راستجو  به ش ملی   ۳۸75۱۸۶7۱۰  و ش ش 2۶متولد - فرزند متوفی 

2- روح اله راستجو  به ش ملی   ۳۸7۱244724و ش ش ۸4۰۳متولد - فرزند متوفی
۳- زهرا راستجو  به ش ملی   ۳۸7۱2447۱7  و ش ش ۸4۰4متولد - فرزند متوفی

4- حسن راستجو  به ش ملی   ۳۸۶۰222۶27  و ش ش - متولد - فرزند متوفی
5- گل بس عمادی نصرت به ش ملی 4۰۳۰۹۶۰۶77و ش ش ۳۳4 متولد – همسر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی / متوفیه  نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه تقدیم دارد و الا گواهی 
صادر خواهد شد.

رییس  حوزه شماره ۱۱۱ شورای حل اختلاف گل تپه                                    م الف: 522

رو نوشت آگهی حصر وراثت
آقای/  خانم  کشور صادقیان دارای شماره شناسنامه  2 به  شرح داخواست به کلاسه: ۱۱۱/۰2۰۰2۳7 ح از این حوزه درخواست گواهی حصر وراثت نموده  و چنین توضیح داده که شادروان   مرحوم محمد زارعی 

به  شماره شناسنامه  4۰2۰25۰27۸ درتاریخ ۱4۰2/۰4/۱5در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن متوفی / متوفیه منحصر است به :
۱- کشور صادقیان   فرزند  اله کرم   به ش ملی  ۳۸۰۱۶۳۶۰۹7  متولد 4۳/2/۱ مادر متوفی 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی / متوفیه  نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه تقدیم دارد 
و الا گواهی صادر خواهد شد.

رییس  حوزه شماره ۱۱۱ شورای حل اختلاف گل تپه  
م الف: 5۱۹
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نهمین جشنواره جهادگران علم و فناوری استان ایلام برگزار شد
رئیس پارک علم و فناوری استان ایلام در این آیین گفت: پارک 
علم و فناوری یک سازمان است که هدفش افزایش ثروت در جامعه 
از طریق ارتقاء فرهنگ نوآوری و رقابت در میان شرکت های مستقر 

در پارک و موسسات متکی بر علم و دانش است
  دکت��ر محمدرضا ولی زاده افزود: در پ��ارک های علم و فناوری 

زمانی تمرکز بر تولید شرکت ها بود.
وی ادام��ه داد: پارک ه��ای عل��م و فناوری با ای��ن هدف که علم 
دانش��گاه ها را تبدیل محصولی کنند که به صورت تولید صنعتی در 

بیاید ایجاد شده اند.
دکتر ولی زاده اضافه کرد: باید بین مراکز آکادمیک و دانشگاهها 
و پارک های علم و فناوری ارتباط باشد که بتوانیم محصولات تولید 

شده را بفروش برسانیم.
وی تاکید کرد : مرز مهران و مجاورت با کشور عراق برای فروش 

محصولات شرکت ها یک مزیت است.
رئیس پارک علم و فناوری استان ایلام ادامه داد : مهمترین بخش 

پارک ها بخشهای مرکز رشد و بازاریابی است.
وی اظهار کرد: مرکز رش��د پارک علم و فناوری استان ایلام یک 
مرکز جامع است ولی بعضی استانها مرکز رشد آنها خاص است وفقط 

در یک زمینه فعالیت دارد. دکتر ولی زاده گفت: پارک علم و فناوری 
فقط مختص دانشگاهیان نیست جوانان ما ایده های جدید دارند و 
اف��راد عادی هم می توانند به پارک بیایند و ما حمایت حداکثری را 

از آنها انجام می دهیم.
وی ادامه داد: ما با پیام نور مرکز رشد مشترک داریم و با دانشگاه 
ایلام نیز پردیس مشترک داریم که باید این مراکز با هم، هم افزایی 

داشته باشند و رقابت نداشته باشند.
دکتر ولی زاده در خصوص عملکرد پارک علم و فناوری اس��تان 
ایلام در طول س��الهای ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ گفت : تعداد کل واحدهای 
فناور پذیرفته ش��ده در طول س��الهای ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ تعداد ۱۲۲ 
عدد و تعداد ش��رکتهای دانش بنیان ۲7 عدد اس��ت و گردش مالی 
پارک های علم و فناوری دراین مدت در مجموع ۵۶9 میلیارد تومان 

بوده است
وی با تاکید بر اینکه باید صادرات دلاری را افزایش دهیم گفت : 
در سال ۱۴۰۰ به میزان ۸۵۰ میلیون تومان از شرکتها حمایت شده 

و امسال ۵ میلیارد از شرکت ها حمایت شده است.
رئیس پارک علم و فناوری اس��تان ایلام در مورد توسعه فرهنگ 
فناوری گفت : ما برای توسعه فرهنگ فناوری برنامه اربعین و فناوری 

را در دس��ت اجرا داریم که این برنامه شامل راهپیمایی شرکت های 
فناور و برپایی موکبها و… است.

وی ادامه داد: در همین راس��تا ما یک تور برای مدیران گذاشتیم 
که متاسفانه استقبال نش��د و همچنین ستاد توسعه اقتصاد دانش 
بنیان را برای حل مشکلات شرکت ها و حمایت از آنها در استان داریم. 
دکتر ولی زاده گفت: در بحث تبادل با عراق گرفتن مجوز سخت در 
کشور عراق اس��ت ولی در استان واسط عراق شرکت ها حضور پیدا 
می کنند و از تجار عراقی هم می آیند و این تبادل آرا و محصول انجام 

می گیرد.
وی در پایان گفت : ۵ هکتار زمین در شهرک صنعتی مهران برای 
ش��رکت های دانش بنیان اختصاص داده ش��ده است که به صورت 

اقساط در اختیار شرکت ها قرار می گیرد.
 نهمین جش��نواره تجلیل  از جهادگران علم و فناوری  با حضور 
جمعی از واحدهای فناور و دانش بنیان در سالن همایش های بنیاد 

حفظ آثار و ارزش های دفاع مقدس برگزار شد .
جشنواره ی سازمان بسیج علمی ، پژوهشی و فناورزی با همکاری 
پارک علم و فناوری و دانش��گاه ایلام برگزار ش��د و در پایان از جهاد 

گران علم و فناوری با اهدا لوح تقدیر شد.

اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
دستگاه برتر حامی فناوری و  نوآوری شد 

معاون برنامه ریزی، توس��عه مدیریت و منابع به 
عن��وان نماینده اداره کل بنادر و دریانوردی اس��تان 
بوش��هر گفت: این اداره کل به عنوان دس��تگاه برتر 
حامی فناوری و  نوآوری معرفی و از س��وی استاندار، 
رئیس دانش��گاه خلیج ف��ارس و رئیس پارک علم و 
فناوری خلیج فارس استان بوشهر مورد تجلیل قرار 

گرفت. 
به گزارش روزگارما به نقل از  روابط عمومی اداره 
کل بنادر و دریانوردی اس��تان بوشهر، مهران راویان 
در ای��ن باره اظهار کرد: در حال حاضر ۲7 ش��رکت 
دانش بنیان در حوزه دریایی با این اداره کل برای رفع 
نیازهای تجهیزاتی و همچنین ارائه خدمات شایسته 

به مشتریان بندر همکاری دارند.
وی بی��ان کرد: همچنی��ن بهره گیری از ظرفیت 
دانش بنیان منجر شده تا بوشهر در بین بنادر کشور 

از بیشترین نرم تخلیه و بارگیری برخوردار باشد.
راویان ادامه داد: اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر با هدف افزایش راندمان و بهره وری و پیشبرد 

اهداف عالیه خود حساب ویژه ای روی فعالیت های 
پژوهشی و تحقیقاتی باز کرده است.

وی اف��زود: در ای��ن زمینه همچنین با تش��کیل 
کارگروهی نیازهای فناورانه اداره کل شناسایی و به 

شرکت های دانش بنیان استانی ارائه شده است.
راوی��ان عنوان ک��رد: این اقدام گام��ی مهم برای 
استفاده از توان و ظرفیت متخصصان داخلی است که 
بدون تردید به افزایش س��طح خودکفایی کشور در 

شرایط تحریمی نیز کمک شایانی می کند.
وی افزود: با این رویکرد تمام نیازهای فناورانه بنادر 
استان بوشهر بر اساس اولویت بندی تعیین شده به 
ش��رکت های دانش بنیان و واحدهای فناور فعال در 

استان ارائه خواهد شد.
گفتنی است پیشگامی اداره کل بنادر و دریانوردی 
استان بوشهر در حوزه حمایت از فعالیت های تحقیق 
و پژوهش و بکارگیری ظرفیت دانش بنیان ها منجر 
شده تا رئیس دانشگاه خلیج فارس از این اداره کل به 
عنوان الگویی برای سایر دستگاه های اجرایی یاد کند.

شایان ذکر است در نشست قرارگاه توسعه اقتصاد 
دانش بنیان بوشهر با حضور استاندار بوشهر با اهداء 
لوح از اداره کل بنادر و دریانوردی اس��تان بوشهر به 

عنوان دستگاه حامی فناوری و نوآوری تجلیل شد.

برگزاری همایش منشور روحانیت دراسفندماه امسال
 در مشهدمقدس

مشهد مقدس سیده زهرا حیدری- مدیر حوزه علمیه خراسان گفت: امام راحل در پیام اسفندماه 
خود در سال ۱۳۶7 به نام »منشور روحانیت« پیرامون غرق شدن حوزه علمیه در احکام فردی و 
عبادی و غفلت از اس��لام و احکام سیاسی و اجتماعی هشدار دادند. حجت الاسلام علی خیاط در 
نشست خبری همایش »منشور روحانیت« افزود: امام خمینی)ره( »تز« جدایی دین از سیاست و 
فضیلت ش��مردن گوشه نش��ینی و تقدس مآبی طلاب را قبول نداشتند و در منشور روحانیت به 
حوزه های علمیه هشدار دادند تا مواظب القائات روحانی  نماها و مقدس مآب ها باشند. وی ادامه داد: 
فاصله گرفتن از زمان شناسی و علوم روز، کناره گیری از مسوولیتهای اجتماعی و اجرایی از دیگر 
هشدارهای امام)ره( به حوزه های علمیه است. مدیر حوزه علمیه خراسان با اشاره به اهداف همایش 
منش��ور روحانیت در اسفندماه امسال در مشهد اظهار کرد: بازنشر محتوا در فضای رسانه ای، ارج 
نهادن و تعظیم پیام امام)ره( بوسیله علما و مراجع، بکارگیری ابزارهای هنری در نشر پیام و محتوای 
منشور روحانیت، بازنشر فرمایش امام)ره( در منشور با برگزاری مسابقات کتابخوانی از جمله اهداف 
و برنامه های این همایش است. وی افزود: هر چه از تاریخ صدور پیام امام)ره( به روحانیت می گذرد 
خطر نفوذ متحجران بیش��تر می ش��ود، به همین دلیل بصیرت افزایی طلاب و کسانی که از تاریخ 
انقلاب آگاهی ندارند ضروری است. دبیر شورای عالی حوزه علمیه خراسان نیز در این نشست گفت: 
منشور روحانیت توسط عالم فقیهی چون حضرت امام خمینی)ره( با نگاه عمیق گسترده نسبت به 
گذشته و آینده حوزه های علمیه بیان شده است و زیباترین تابلو از روحانیت در گذشته و حال و 
آینده در این منشور منعکس است. حجت الاسلام محمدباقر فرزانه با بیان اینکه دشمنان با ارعاب 
و تهدید و همچنین نفوذ به حوزه های علمیه به دنبال کنار زدن روحانیت از عرصه هستند، افزود: 
بیش��ترین موفقیت دشمن در قش��ر متحجر و مقدس مآب بود، متاسفانه این دسته افراد در نظام 
جمهوری اسلامی ایران وجود دارند و بی تفاوتی در برابر نظام را به جامعه تزریق می کنند. وی ادامه 
داد: حوزه های علمیه به پش��توانه طلاب جوان و علما، صحنه را خالی نخواهند کرد و به خوبی از 
سختی ها خواهند گذشت. امام خمینی)ره( در روز سوم اسفندماه سال ۱۳۶7 با صدور پیامی خطاب 
به روحانیون، مراجع، مدرس��ین، طلاب و ائمه جمعه و جماعات  که منش��ور روحانیت نام گرفت، 
استراتژی نظام جمهوری اسلامی ایران و رسالت حوزه  های علمیه را تعیین کردند.بر همین اساس، 
همایش منشور روحانیت در سوم اسفند ماه امسال برگزار خواهد شد. حوزه علمیه خراسان با هزار 
و ۲۰۰ سال قدمت و حدود ۴۰ هزار طلبه در حال آموزش در ۱۵۲ مدرسه علمیه تحت نظر ۲ هزار 
استاد، پس از حوزه علمیه قم دومین مرکز حوزوی ایران است. هم اکنون بیش از ۴۰ جلسه درس 

خارج و ۴۰۰ جلسه درس سطوح عالی در حوزه علمیه خراسان برقرار است.

بازدید مدیر کل راه و شهرسازی استان بوشهر
 از پروژه های شهرستان های مرکزی و جنوبی استان 

مدیر کل راه و شهرسازی از پروژه های راهسازی و آماده سازی طرح نهضت ملی مسکن و جوانی 
جمعیت در شهرستانهای تنگستان، دشتس��تان، دشتی، دیر و کنگان بازدید کرد.  سید محمود 
دستغیبی مدیر کل راه و شهرسازی بوشهر در این بازدید از پروژه های راهسازی و آماده سازی طرح 
نهضت ملی مسکن و جوانی جمعیت در شهرستانهای تنگستان، دشتستان، دشتی، دیر و کنگان 
بازدید کرد. دس��تغیبی از نزدیک در جریان عملیات اجرایی قرار گرفت و به لزوم تس��ریع در کلیه 
عملیات پروژه ها اش��اره کرد. وی از پروژه های احداث بزرگراه دیر- بوشهر، احداث بزرگراه اهرم - 
برازجان، احداث راه ساحلی دیر- کنگان، آماده سازی طرح نهضت ملی مسکن شهرهای برازجان، 
اهرم، خورموج و بادوله بازدید و در جلس��ه ای در محل فرمانداری شهرس��تان دشتستان با حضور 
فرماندار و شهردار برازجان، آخرین وضعیت طرح نهضت ملی مسکن شهر برازجان مورد بررسی و 

ارزیابی قرار گرفت.

سرزمین من

آگهی تحدید حدود اختصاصی

بموجب تقاضای وارده شماره ۹۰42۰2۰ مورخ ۱4۰2/۰۹/۱4 آقای ابراهیم فروزش مهر برابر وکالت 

۱5۰4۰۰ مورخ ۱4۰2/۰۶/۱۹ وکیل خانم ویدا بانو شیخ الاسلامی فرزند سیدعلی اصغر برای ششدانگ 

یک قطعه زمین مشجر تحت پلاک ثبتی 72 فرعی از ۸ اصلی و نس بخش ارنگه واقع در جاده چالوس 

جز حوزه ثبتی شهرستان کرج درخواست تحدید حدود اختصاصی را نموده اند و چون تحدید حدود 

ششدانگ پلاک مذکور بعلت عدم حضور مالک بعمل نیامده ، و برابر ماده ۱5 قانون ثبت نیز نمیتوان 

عمل نمود . لذا تحدید حدود ملک مزبور در روز سه شنبه مورخ ۱4۰2/۱۱/۱۰ ساعت ۹ صبح در محل 

وقوع ملک شروع و بعمل خواهد آمد بدینوسیله به اطلاع کلیه مالکین و مجاورین پلاک فوق الذکر 

میرساند؛ در روز و ساعت مقرر در محل وقوع ملک حاضر بوده و چنانچه نسبت به تحدید حدود اعتراض 

داشته طبق ماده 2۰ قانون ثبت از تاریخ تحدید حدود به مدت ۳۰ روز اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 

و املاک ناحیه ۱ کرج تس��لیم و رسید دریافت دارند، اعتراض کننده مکلف است در اجرای ماده ۸۶ 

آیین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز )یک ماه ( از تاریخ تس��لیم اعتراض خود به اداره ثبت ارائه و 

دادخواست تنظیمی خود را که به مراجع قضایی تقدیم نموده گواهی و رسید دریافت نموده و به اداره 

ثبت تسلیم نماید . بدیهی است در غیر اینصورت حق واخواهی ساقط خواهد شد.

تاریخ انتشار آگهی: دوشنبه ۱4۰2/۱۰/۰4

رئیس اداره ثبت اسناد و ناحیه یک کرج

از طرف عاطفه شریفی تبار

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان تهران
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهریزک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱4۰2۶۰۳۰۱۰5۳۰۰2۱۱۰ مورخ ۱4۰2/۰۹/2۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهریزک 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای یوسف نور محمدی فرزند رضا بشماره شناسنامه ۶7۹ صادره 
از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱5۰ مترمربع در قسمتی از پلاک ۱7۱۰ 
فرعی از ۱۱۰ اصلی واقع در تهران بخش حوزه ثبت ملک کهریزک در ازای خریداری عادی از مالک 

رسمی آقای آقاخان زکی زاده محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواس��ت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰2/۱۰/۰4
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰2/۱۰/۱۹

سید محسن سادات حسینی
رئیس ثبت اسناد و املاک

م الف ۹۳5

  مفقودی گرگان
کلیه مدارک)سند کمپانی، شناسنامه وسیله نقلیه، کارت شناسایی،برگ سبز و ....(موتورسیکلت تیپ: 
 ۰۱۹۸NBF5۰2225 :2۰۰ شماره موتورL۹5۰5۹۹۹***NBF  :2۰۰ شماره شاسیcc DT falat
 رنگ س��فید /مدل ۹5 بش��ماره پلاک ای��ران 5۹7_44۳42 مفقود گردیده و از درجه اعتبار س��اقط

 می باشد.

  مفقودی 
برگ سبز و سند فروش سواری پراید مدل ۱۳۸۳ رنگ سفید روغنی به شماره انتظامی 7۹ - ۶۱۶ل۹۱ و شماره 
موتور ۰۰4۹۱۱۶۳ و شماره شاسی S۱4۱22۸2۹۶۶42۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است)قزوین(

طرح

آگهی مزایده عمومیاینفوگرافی

روابط عمومی سازمان همیاری شهرداریهای استان لرستان

سازمان همیاری شهرداریهای استان لرستان در نظر دارد موارد ذیل را از طریق مزایده عمومی و با استفاده از سامانه  الکترونیکی دولت )ستاد(
به آدرس اینترنتی  ww.setadiran.ir  به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین موضوعردیف
مهلت دریافت تاریخ انتشارشرکت در مناقصه

اسناد
مهلت ارسال و 

پیشنهاد قیمت
تاریخ باز 

گشایی

۱
مزایده اجاره کارگاه تولید بتن آماده به 

مساحت ۱۴۰۰۰ مترمربع ،کیلومتر ۱۰ جاده 
خرم آباد – الشتر )تنگ شبیخون(

 ۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰
ریال

۱۴۰۲/۱۰/۴۱۴۰۲/۱۰/۱۱۱۴۰۲/۱۰/۲۴۱۴۰۲/۱۰/۲۵

مزایده اجاره یک باب سوله )انبار( به مساحت ۲
۳/۰۰۰مترمربع در چالانچولان

 ۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰
ریال 

۱۴۰۲/۱۰/۴۱۴۰۲/۱۰/۱۱۱۴۰۲/۱۰/۲۴۱۴۰۲/۱۰/۲۵

۱- برگزاری مناقصه و مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( می باشد و کلیه مراحل فرآیند  شامل:اسناد 
،دریافت ، پرداخت ،نوع تضمین . .... و شرایط شرکت و ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده شدن از این طریق امکان  پذیر می باشد.

 ۲- کلیه موارد مناقصه شامل مشخصات ،شرایط در برد اعلان عمومی سامانه ستاد قابل مشاهده ، بررسی و انتخاب میباشد.
 ۳-علاقمندان  به ش��رکت در مناقصه می بایس��ت جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با ش��ماره مرکز پش��تیبانی و راهبری

 ۴۱9۳۴-۰۲۱ تماس حاصل فرمایید.
برای اطلاعات بیشتر با شماره تلفن: ۳۳۲۲۰۰۰۵ - ۰۶۶ سازمان همیاری شهرداریهای استان لرستان تماس حاصل نمایند.
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به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسلامی و شهرداری اندیشه،شهردار اندیشه 
از آغاز دومین مرحله نصب چراغ ها و لامپ های کم مصرف LED در معابر سطح شهر با هدف کاهش 

مصرف و افزایش روشنایی در راستای ارتقا امنیت و آسایش شهروندان این شهر خبر داد. 
  LED بهروز کاویانی در این خصوص گفت: مرحله اول طرح نصب و توزیع لامپ های کم مصرف
با همکاری صمیمانه اداره برق 9۰۰ چراغ در نقاط تعیین ش��ده سطح شهر در کمترین زمان ممکن 

نصب گردید 
وی افزود: این طرح در دو فاز با مصوب اعضای شورای اسلامی با اعتباری پنج میلیاردی برای خرید 
چراغ های LED پیش بینی و تامین  و در دستور کار قرار گرفت و اداره برق نیز در قالب طرح تابش 

وظیفه نصب آن را بر عهده گرفته که مراحل اجرای آن  عملیاتی شد .
شهردار اندیشه یادآور شد: مرحله دوم این طرح نیز طبق برنامه آغاز شد و در اجرا و نصب این چراغ 
های کم مصرف تلاش ش��ده تا با لامپ های ۵۰ وات و ۱۰۰ وات نقاط دیگر سطح تحت پوشش قرار 
گیرد که کمک شایانی به کاهش مصرف برق ، ارتقاء روشنایی معابر و افزایش ضریب ایمنی و آسایش 

شهروندان می نماید.
بهروز کاویانی در پایان اظهار داشت: از شهروندان شریف شهر اندیشه درخواست داریم خاموشی 
های معابر خود را به اطلاع اداره برق شهر اندیشه برسانند تا در کوتاهترین زمان نسبت به رفع خاموشی 
ذکر شده اقدام نمایند و امیدواریم شاهد رضایتمندی مردم شریف شهراندیشه پس از اجرای این طرح 

باشیم.
مراسم عزاداری سیدالنساء العالمین حضرت فاطمه زهرا )س( در شهر اندیشه برگزار 

شد
به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسلامی و شهرداری اندیشه، طی مراسمی 
با حضور حجت الاسلام و المسلمین بابائیان امام جمعه، رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر اندیشه، 

فرماندهان انتظامی و نظامی، سپاه و بسیج، مسئولین ادارات و نهادهای شهراندیشه و مردم ولایتمدار 
و اهلبیت دوس��ت شهر اندیشه مراسم عزاداری ام ابیها، راضیه مرضیه، سیدالنساء العالمین حضرت 

فاطمه زهرا )س( در شهر اندیشه برگزار شد. 
در این مراسم که مردم  عزادار شهر اندیشه در سوگ حضرت فاطمه )س( با سینه زنی و نوحه خوانی 
گلزار ش��هدا گمنام تا مصلی نماز جمعه را طی کردند، بار دیگر در عزای صدیقه طاهره، زهرای اطهر 

گریستند.
گفتنی است در ادامه  نیز مراسمی پس اقامه نماز ظهر و عصر به امامت حجت السلام والمسلمین 

بابائیان، با حضور عزاداران حضرت فاطمه زهرا )س( برگزار گردید. 
در این مراسم حجت السلام و المسلمین تویسرکانی مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در نیروی 
هوا فضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بعنوان سخنران در خصوص کرامات و فضائل والای حضرت 

زهرا )س( مواردی را بیان نمود. 
از دیگر برنامه های این مراسم مداحی حاج محمد پور یوسفی در مدح اهلبیت عصمت و  طهارت و  
مادرگرانقدرشان حضرت فاطمه )س( به مدیحه سرایی پرداخت که عطر زهرایی به این مراسم معنوی 

داد.
دیدار مسئولین شهری اندیشه و شهرستان شهریار با خانواده معظم شهدا

به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسلامی و شهرداری اندیشه، طی دیداری با 
حضور عباس رحمانی نائب رئیس شورای شهر اندیشه به همراه فرمانده نیروی انتظامی شهرستان 
شهریار، فرمانده سپاه ناحیه مقاومت امام هادی )ع(، نوری مدیر دفتر اجتماعی فرمانداری شهریار و 
کردی رئیس بنیاد ش��هید شهرستان ش��هریار از خانواده شهید حمید حبیبی و جانباز فداکار علی 

عیدیوندی تکریم و دیدار گردید .
در این دیدار مسئولین شهرستانی و شهری اندیشه ضمن گفتگو با خانواده شهید حبیبی و جانباز 
دلیر عیدیوندی و پاسداشت از خود گذشتگی های شهید معظم و جانباز ایثارگر به استماع موضوعات 
و مطالب ایش��ان پرداختند که خانواده شهید حبیبی به تاکید بر رشادت ها و از خود گذشتگی های 
شهدا بزرگوار و همچنین جانبازان دلاور کشور و غیور شهر اندیشه نیز بر ولایتمداری و مرتفع نمودن 

مشکلات مردم با همت بیشتر تاکید نمود.
رحمانی عضو ش��ورای اسلامی شهر اندیشه نیز در حاش��یه این دیدارها گفت: تکریم و احترام به 
خانواده شهدا و ایثارگران و جانبازان از وظایف همیشگی مسئولین و مردم است و رسم زیبای دیدار با 
خانواده شهدا به نوعی ضمن یادآوری نعمت خدمت مردم که با از خودگذشتگی  فداکاری انسانهای 
آزاده و خوش��نام و با ایمان به ما س��پرده شده باعث زنده نگهداشتن یاد و خاطره شهدا نیز میگردد و 

انشاالله خداوند ما را در حرکت در مسیر ولایت مداری و شهدا ثابت قدم نگه دارد. 
گفتنی اس��ت در پایان این دیدارها به رس��م تقدیم لوح از خانواده ش��هید حبیبی و جانباز دلاور 

عیدیوندی تقدیر و قدردانی گردید. 
استقرار کادر تخصصی سازمان انتقال خون در شهر اندیشه جهت اهدا خون

به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل ش��ورای اس��لامی و ش��هرداری اندیشه،  به همت 
شهرداری و شورای اسلامی اندیشه در راستای ترویج اهدای خون برای نجات جان افراد و سهولت این 
امر برای شهروندان،پرس��نل متخصص س��ازمان انتقال خون در فرهنگسرای امام علی)ع( این شهر 

مستقر شدند
بهروز کاویانی شهردار شهر اندیشه با اعلام این خبر گفت: به دعوت مجموعه مدیریت شهری برای 
آس��ان تر شدن مراجعه شهروندان در راستای اهدای خون که اهدافی همچون تقویت، همبستگی و 
انسجام اجتماعی جامعه و ترویج فعالیت های داوطلبانه را دنبال می کند کادر درمانی متخصص سازمان 

انتقال خون در شهر اندیشه حضور پیدا کردند و طی یک روز ماموریت خود را انجام دادند
وی در ادامه افزود : یکی از نیکوترین اقدامات انسانی اهدای خون برای نجات جان انسان های دیگر 

است تا به واسطه این حرکت گرانبها زندگی های بیشتری حفظ گردد که ترویج و توسعه این فرهنگ 
جز تمدن و فرهنگ بی نظیر ایران اس��لامی است و جز اولویت های ما محسوب می شود تا بتوانیم در 

این راستا پیش قدم باشیم.
 شهردار شهر اندیشه یادآور شد: با انجام این مهم شهروندان عزیز شهر اندیشه که همیشه در کارهای 
عام المنفعه پیش قدم و حاضر هستند،  ضمن حضور پر معنای خود توانستند فراغ خاطر بیشتری به 

اهدا خون خود اقدام و شعار اهدای خون سالم  اهدای یک زندگی را عملی نمایند.
طرح غربالگری دیابت و فشار خون کارکنان شهرداری اندیشه اجرایی شد

 به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسلامی و شهرداری اندیشه، طرح غربالگری 
دیابت و فشار خون کارکنان شهرداری اندیشه در راستای سیاست های سلامت محور و با هدف آمایش 
وضعیت جسمانی پرسنل شهرداری در حوزه دیابت و فشار خون با همکاری شبکه بهداشت و درمان 
شهرستان شهریار، شهرداری و شورای اسلامی شهر اندیشه در قالب پویش ملی غربالگری دیابت و پر 

فشاری خون،  در فرهنگسرای امام علی )ع( به اجرا درآمد.
محمد قدوسی معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اندیشه در این خصوص گفت : طبق آمار موجود 
دیابت و فشار خون یکی از تهدیدهای مهم جوامع در حال پیشرفت است اما در دستگاههای دولتی 
بسیاری از کارکنان علیرغم داشتن این بیماری به دلیل مشغله کاری اطلاعی از آن ندارند و متاسفانه 

طبق آمارهای موجود با مشکلات جسمانی  روبرو می شوند.
 محمد قدوسی افزود: لذا به همت شبکه بهداشت و درمان طرح غربالگری تست دیابت و فشار خون 
کارکنان شهرداری به صورت رایگان در روزهای یکشنبه و دوشنبه این هفته برای پرسنل به اجرا درآمد 
و خوشبختانه پرسنل شهرداری اندیشه نیز با استقبال خوبی از این طرح نسبت به دریافت خدمات 

تعریف شده  اقدام نمودند .
وی در پایان سخنان خود افزود: همزمان با تست غربالگری، کارشناسان شبکه بهداشت و درمان 
اقدام به توصیه های مهم پزشکی در خصوص مراقبت از سلامت فردی به کارمندان و کارکنان شهرداری 
ارائه و به بیان راهکارهای مناسبی در این خصوص اقدام نمودند که این طرح بنا به نیاز در هفته آینده 

نیز به پرسنل ارائه خواهد شد که قطعاً در خصوص آن اطلاع رسانی خواهد گردید.

کاویانی، شهردار اندیشه خبر داد:

مرحله دوم نصب چراغ های LED در شهر اندیشه آغاز شد


